
شــهرک های صنعتی یکی از ارکان ایجاد اشتغال و متولی 
بخشی از تولید صنعتی در کشورمی باشد

ونا در گیلان پیش از موج  اســتاندار : باید واکسیناسیون کر
ششم به اتمام برسد

نماینده مردم شهرستان بندرانزلی در مجلس شورای اسلامی با مدیرعامل 
شرکت شهرک های صنعتی استان گیلان دیدارو گفتگو کرد.

شورای  مجلس  در  انزلی  بندر  شهرستان  شریف  مردم  محترم  نماینده 
استان  صنعتی  های  شهرک  شرکت  مدیرعامل  با  نشستی  طی  اسلامی 

گیلان در خصوص شهرک ها و نواحی صنعتی استان گفتگو کرد .
دکتراحمد دنیا مالی نماینده محترم مردم شهرستان بندرانزلی در مجلس 
شورای اسلامی در خصوص اهمیت شهرک ها و نواحی صنعتی گفت : 
شهرک های صنعتی یکی از ارکان ایجاد اشتغال و متولی بخشی از تولید 
محوریت  با  صنعتی  واحدهای  توانمندی  که  باشد  کشورمی  در  صنعتی 

جذب بازارهای جهانی وافزایش رشد تولید ملی را فراهم می سازد.
وی در ادامه ضمن اعلام آمادگی جهت پیگیری و رفع مشکلات واحدهای 
روند  در  را  بیشتری  میبابست که مساعدت  بانکها   : داشت  بیان  صنعتی 

پرداخت تسهیلات به واحدهای صنعتی و صاحبان صنایع داشته باشند .
نماینده محترم مردم شهرستان بندرانزلی در مجلس شورای اسلامی در 
ادامه افزود : جهت احیاء نمودن واحدهای راکد بانکها میبایست در تعامل 
به سرمایه گذاران دیگر واگذار  را  بیشتر عرصه های تحت تصرف خود 

نمایند .
دکتراحمد دنیا مالی نماینده محترم مردم شهرستان بندرانزلی در مجلس 
شورای اسلامی بیان داشت : برگزاری جلسات مستمر با حضور مسئولین 
صنعتی  واحدهای  مشکلات  رفع  جهت  در  میتواند  شهرستانی  و  استانی 

موثرباشد .
فریبرز سعیدی کیا مدیرعامل شرکت شهرک های صنعتی استان گیلان 
نماینده محترم مردم  دنیا مالی  از حضور و تلاشهای دکتر  ضمن تشکر 
شریف شهرستان بندر انزلی در مجلس شورای اسلامی ، بیان داشت : با 
توجه به اهمیت صنایع خرد در تحقق توسعه صنعتی، مسئولیت سازمان 
صنایع کوچک و شهرک های صنعتی ایران به عنوان متولی سیاستگذاری 

و توسعه صنایع کوچک و شهرک های صنعتی در کشور سنگین تر شده 
این مجموعه به عنوان  از نکات دیگری که   : افزود  ادامه  است. وی در 
یکی از ارکان ایجاد اشتغال و متولی ، بخشی از تولید صنعتی در کشور، 
پیگیری می کند، توانمندی واحدهای صنعتی با محوریت جذب بازارهای 

جهانی است .
: تاکید مقام معظم رهبری بر  این مطلب اذعان داشت که  بیان  وی به 
از  بیش  را  دولتمردان  تا  است  تدبیر هوشمندانه ای  ملی  تولید  از  حمایت 
تردید دولت  بدون  ایرانی معطوف کند.  از صنعتگران  به حمایت  گذشته 
باید در کنار بخش خصوصی قرار گیرد و با تقویت و افزایش مشارکت این 

بخش در اقتصاد زمینه رشد تولید ملی را فراهم سازد.
سعیدی کیا در ادامه افزود : یکی از ابزارهای حمایتی که ترغیب بخش 
خصوصی را به دنبال دارد، رفع مشکلات ساختاری در اقتصاد دولتی است 
، که دولت با حمایت بیشتر بخش خصوصی و تقویت و افزایش مشارکت 
این بخش در اقتصاد ، زمینه رشد تولید ملی را بیش از پیش  فراهم می 
سازد. فریبرز سعیدی کیا ضمن اعلام آمادگی برای تعاملی بیشتر، بیان 
کرد: با توجه به اتصال خط راه آهن از گیلان به آذربایجان از طریق مرز 

آستارا؛ توسعه زیرساختی صنایع و تجار برای ما اولویت دارد.
شهرک  در  شده  واگذار  های  زمین  آنالیز  و  بررسی  به   اشاره  با  وی   
های صنعتی گفت: بررسی نحوه واگذاری و میزان فعالیت سرمایه گذاران 

اراضی صنعتی، در دستور کار و اولویت نخست ماست.
توسعه  همچنین  گیلان  استان  صنعتی  شهرک های  شرکت  مدیرعامل 
عرصه های صنعتی در شهرستان های بندری را مورد توجه و حائز اهمیت 
و  مشکلات  از  بسیاری  تعامل  و  اندیشی  هم  با  کرد:  تصریح  و  عنوان 

فرآیندها؛ قابل بهبود و اصلاح می باشد.
 وی خاطرنشان کرد: فصل مشترک همه ما، توسعه تولید است که برای 
این رخداد خوشایند، همصدا و یکپارچه به تولید فکر و عمل خواهیم نمود.

استاندار گیلان، سطح واکسیناسیون در گیلان را بسیار مطلوب ارزیابی کرد 
و اظهار داشت: باید با تلاش مضاعف، پوشش واکسیناسیون در گیلان را 

پیش از شروع پیک ششم به اتمام برسانیم.
به گزارش پایگاه اطلاع رسانی دانشگاه علوم پزشکی گیلان)وب دا(؛ دکتر 
اسدالله عباسی- استاندار گیلان صبح امروز به همراه دکتر ارسلان سالاری، 
رئیس دانشگاه علوم پزشکی گیلان و جمعی از مسئولان محلی صومعه سرا 

از مرکز واکسیناسیون حجاب این شهرستان بازدید کرد.
استاندار گیلان در حاشیه بازدید از مرکز واکسیناسیون شهرستان صومعه سرا 
با تقدیر از مشارکت و همکاری گروه های فعال در واکسیناسیون، بر لزوم 

تسریع در اجرای این سند ملیّ تأکید کرد.
اپیدمی  کنترل  در  واکسیناسیون  برشمردن  اهمیت  حائز  با  عباسی  دکتر 
کرونا، اجرای طرح شهید سلیمانی را جهت یافتن افرادی که تاکنون واکسن 
دریافت نکرده اند، مثمر ثمر دانست. نماینده عالی دولت در گیلان بر لزوم 
بهره مندی از نظام شبکه بهداشت تأکید کرد و یادآور شد: برای رسیدن به 
سطح هدف گذاری شده واکسیناسیون لازم است، درب خانه های مردم را 

بزنیم و آن ها را با واکسینه کردن نسبت به این بیماری، ایمن کنیم.
وی، اجرای سند ملیّ واکسیناسیون در استان را مطلوب ارزیابی کرد و افزود: 
خوشبختانه گیلان در هر دو دز واکسن کرونا در سطح بسیار بالایی قرار 
دارد و باید با تسریع و شتاب در آن ، واکسیناسیون کرونا در استان را پیش 

از شکیل موج ششم این بیماری به اتمام برسانیم.
استاندار گیلان همچنین در حاشیه گفت وگو با متقاضیان دریافت واکسن در 
صومعه سرا از آن ها خواست تا در تشویق افراد پیرامون خود نسبت به تزریق 

واکسن اهتمام داشته و مشارکت کنند.
از  پس  گیلان  اینکه  اعلام  با  هم  گیلان  پزشکی  علوم  دانشگاه  رئیس 
هرمزگان در جایگاه دوم بالاترین پوشش واکسن کرونا است، گفت: در حال 
حاضر 88.3 درصد از گیلانیان بالای 12 سال دز نخست واکسن و همچنین 

53.4 درصد آن ها هر دو دز واکسن کرونا را دریافت کرده اند.
دکتر ارسلان سالاری، با اشاره به آخرین وضعیت واکسیناسیون در استان 
گیلان، اظهار کرد: در حال حاضر 88.3 درصد از گیلانیان بالای 12 سال 
دز نخست واکسن و همچنین 53.4 درصد آن ها هر دو دز واکسن کرونا را 

دریافت کرده اند.
به متوسط  نسبت  در گیلان  واکسیناسیون  اینکه پوشش  به  اشاره  با  وی 
بالاترین  در جایگاه  از هرمزگان  افزود: گیلان پس  است،  بالاتر  کشوری 

استان در پوشش تزریق واکسیناسیون قرا دارد.
رئیس دانشگاه علوم پزشکی گیلان با بیان اینکه 935 مرکز واکسیناسیون 
واکسن  تزریق  و  مراکز  راه اندازی  فرایند  در  گفت:  است،  فعال  گیلان  در 
و  بسیج   ، پاسداران  سپاه  درمان،  و  بهداشت  کادر  بر  گیلانیان، علاوه  به 
هلال احمر نیز مشارکت فعال داشتند که زحماتشان بسیار تحسین برانگیز و 

شایسته تقدیر است.
دکتر سالاری با اشاره به دپوی کافی واکسن در استان گیلان، گفت: در 
روزهای نخست تزریق واکسن کرونا به دلیل استقبال مردم و کمبود واکسن 
و گاها کافی نبودن مراکز واکسیناسیون ، مردم گیلان به زحمت افتادند که 

باید از صبر و حوصله آن ها تشکر کرد.
مبتلایان  استان، گفت: شمار  در  کرونا  به احتمال خیز ششم  اشاره  با  وی 
افزایش است و  استان در حال  بیمارستان های  و بستری شدگان کرونا در 
می طلبد مردم و عوامل اجرایی واکسیناسیون با سرعت بیشتری در تزریق 

واکسن اهتمام داشته باشند.
و  مؤثر  تأثیر  علیرغم  اینکه  بیان  با  گیلان  پزشکی  علوم  دانشگاه  رئیس 
غیرقابل انکار واکسن کرونا، هنوز عده ای در تزریق آن مردد هستند، تصریح 
کرد: تزریق هر دو دز واکسن و رعایت پروتکل های بهداشتی دو راهکار 
عملی ایمن شدن در برابر کرونا بوده و توصیه می شود مردم این دو مهم را 

با جدیت بیشتری دنبال کنند.
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 نیمه دوم آبان 1400
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در  ٣١ وقف جدید 
ثبت شد گیلان 

مدیرکل اوقاف و امور خیریه گیلان از ثبت 31 وقف جدید طی یک سال اخیر با نیات مختلف واقفان ار 
جمله فرهنگی، دینی و ازدواج در این استان خبر داد.

به گزارش ایرنا، حجت الاسلام والمسلمین ستار علیزاده روز دوشنبه در جمع خبرنگاران اظهار داشت: 
شهرستان تالش با چهار وقف با نیت فاتحه قرآنی و کمک به نیازمندان بیشترین آمار وقف های جدید 

یک سال اخیر را ثبت کرده است.
وی وقف را حلال مشکلات مردم در حوزه های مختلف از جمله در حوزه فرهنگی و سیاسی عنوان 
کرد و افزود: صدای بلند واقف در کمک رسانی به جامعه انسانی و نگاه متعالی واقف به ارزش ذاتی و 

فطری بشری است.
مدیر کل اوقاف و امور خیریه گیلان با اشاره به اقدامات انجام شده از ابتدای شیوع کرونا تاکنون از سوی 
این اداره کل گفت: در این مدت 35 میلیارد تومان برای رفع نیازمندی ها به دلیل آسیب کرونا هزینه شد 

که توزیع 10٧ هزار بسته معیشتی و 142 هزار بسته بهداشتی نمونه ای از این اقدامات است.
علیزاده در ادامه با تشریح اقدامات در حوزه بقاع متبرکه طی یک سال اخیر اظهار داشت: در قالب توسعه، 
بازسازی، مقاوم سازی، تعمیر، نگهداری و تکمیل پروژه های عمرانی با 1٧ هزار مترمربع بیش از 33 

میلیارد تومان هزینه شده است.
وی با بیان اینکه یک سال اخیر یکهزار و ۶00 برنامه فرهنگی توسط این اداره کل در استان برگزار 
شد افزود: این برنامه های در قالب مختلف از جمله طرح آرامش بهاری، ضیافت اللهی و نشاط معنوی 

برگزار شد.
مدیرکل اوقاف و امور خیریه گیلان با اشاره به برگزاری چهل و چهارمین مسابقه های قرآن کریم اوقاف 
گفت: یکهزار و 200 نفر در این رقابت ها ثبت نام کردند که پس از گذراندن مرحله شهرستانی 150 نفر 

به مرحله استانی و در نهایت 18 نفر به مرحله کشوری راه یافتند.

ذکر شیخنا و مولانا اسدالله عباسی انارا... برهانه موسوم به 
شاه عباس 

اسدالله عباسی معروف به اسد، آن عبور کرده از میان دارندگان بخل و حسد، 
آن نماینده سابق رودسر، آنکه دوره وزارتش با پایان دولت محمود آمد به سر، 

از نیکان روزگار بود و سرآمد قانع کنندگان.
گویند شیخ، رئیس هیئت اعزامی نمایندگان مجلس شورای اسلامی در 
سمینار اتحادیه بین المجالس در هند بود و در همان سفر، مرتاضی را دید 
بر زغال نشسته و تفکر همی کرد. او را پرسید از چه سبب بر این زغال داغ 
نشسته ای مگر جا قحط است؟ مرتاض گفت؛ ای فریدون، بدان و اگاه باش 
که سوخت فسیلی از هسته ای بهتر است. شیخ گفت، ای بابا! من اسدم. 
رسوا کردید! فریدون عباسی یکی دیگر است و این از مشکلات همیشگی 

شیخ ما بود.
یک بار محمود او را فرا خواند و گفت؛ ای فریدون، تو را به سرپرستی وزارت 
رفاه برمیگزینم. شیخ گفت، دستت درد نکند ولی حالا چرا، بی وفا حالا که 
دولتت تموم شده چرا؟ و این از کرامات او بود که از اندک زمان های باقیمانده 

فرصت می ساخت.
سالها بعد که نمایندگان گیلان طومار و نامه می نوشتند و برای کسب کرسی 
خدمت گریبان پاره میکردند و صدای بومی گزینی برخاسته بود، شیخ فرصتی 
ساخت مثال زدنی و تا حکیم دوست داشتنی مکتب خانه آزاد اسلامی تکانی 
بخورد، در طرفه العینی گوی سبقت از رقیبان بربود و در گریبان پنهان کرد 
و بر صندلی استانداری گیلان جلوس کرد چه جلوس کردنی. نمایندگان 

انگشت حیرت به دهان گزیدند و گفتند قاعدتا نباید اینطور می شد!
اما او که پیشتر عضو هیئت مدیره صندوق مرکزی اشتغال، ازدواج و مسکن 
مهر امام رضا )ع( هم بود از هرگونه اتهام این مدلی مبرا بود، چون ظاهرا 

کارش همین بود !
کرامات شیخ ما انقدر زیاد هست که دفترش نیز مستفیذ شده و صاحب 
کرامات گردیده و وقتی احدی فرمانی ده ماده ای یادداشت کرد، اینان از 
حول هلیم در دیگ افتاده و سریعا تکذیب فرمودن تا مبادا عوام بنگارند این 
ده فرمان از سوی شیخنا صادر شده است. البته از گوشه و کنار خبر می رسد 
نامبرده برنامه های خاصی برای استان داشته و یکی از مهمترینشان رسیدگی 
به امورات دندانپزشکی برخی است که در عقب ماندگی استان نقش های » 
کلیدی« داشته اند. از شاه عباس که تفاوت زیادی با فریدون شان دارد در ماه 

های آینده بسیار خواهیم شنید.

در مملکتی که پر از سلطان سکه و دلار و سیگار و قیر و 
قبر و فلان و بهمان است و خواننده مطرودش هم همین 
را فهمیده و با لحن توهین آمیز طرف مقابلش را سلطان 
خطاب می کند، ادب را باید از بازیگر همان کلیپ اموخت 
که جواب بی ادبی را با » جون بله قربان » می دهد و از 
رخ  به  را  خانوادگی خودش  تربیت  و  ناب  ادب  راه  این 
می کشد. این امر نشان می دهد که هر سلطانی بد نیست 
و سلطانها هم میتوانند قلبی رئوف و دلی مهربان داشته 

باشند. 

به گزارش خط اول، در این شماره نگاهی داریم به دو تن 
از سلاطین جدید استان که به تازگی تاج گذاری کرده 
اند. و البته این تاج، تاج خدمتگزاریست به مردم که ولی 
نعمتان اصلی مسئولین هستند و مسئولیت اصلی رسانه 
ها نقدشان و مسئولیت فرعی شان، شوخی با آنهاست! 
و  است  بومی  استانداری  عباس  هم شاه  حاله  ای  علی 
گلی  چه  بار  این  بومیان  ببینیم  شهرداری؛  امیرشاه  هم 

برسرمان می زنند.
اما در رسای این تاجگذاری ...

انارا...  امیرحسین علوی  آقا سید  ذکر شیخنا و مولانا 
برهانه موسوم به امیرشاه 

آن خوش تیپ مو بور، عضو سابق شورای مغرور، این روزها رفیق 
را کرده  بهراد ذاکری  از دست علیپور،  آمده  به تنگ  پور،  حاجی 
تور، عشق یعقوب امیری دورادور، آسید امیرحسین علوی ملقب به 

دوکتور، از نیکان روزگار بود و خوبی در او بود به وفور.
فعالیت  چندی  از  پس  و  خوانده  مکانیک  مهندسی  اند  گفته 
حرفه ای، مال دنیا به کناری نهاده و با ورود به شورای شهر خدمت 
خلق پیشه کرده و در رفع مشکلات مردم اندیشه کرده و در قلوب 
جور  خود  برای  مخالف  عالمه  یک  البته  و  کرده  ریشه  هواداران 

همیشه کرده.
نقل است که وی را هوش بسیار بود و برایش رفاقت معیار بود و 
از انچه فراریست آدم بی عار بود و گویند کمی هم مخالف گیتار 

بود و همیشه دور و برش چند تا مسئول بیکار بود.
نقل است روزی وی با مریدان از راهی میگذشت که پیرمردی دید 
در کوچه ای خاکی که تمنای آسفالت کوچه داشت. پیر گفت ای 
جوان دیر آمده ای نخواه که زود بروی. این همه بودجه نوشته ای 
از بهر آسفالت، پس چرا شهردار اجرا نمی کند؟ پس » تو خوت 
دانی و این شهرت ». علوی دستی بر ریش فرو برد ) البته در این 
خصوص میان راویان اختلاف است( و گفت: صواب آن است که 
خودم شهردار شوم. و او ندانست که آسفالت را زمین خشک لازم 
است و زمین این شهر خیس است به جهت باران مداوم که نامش 
نیز شهر باران است. در همین اثنا، پیکی خبر آورد، چه نشسته اید 
که سید درد کمر دارد و از همین روی به سربازی نرفته است. این 
شد که از همان روز رفقا و دوستان واقعی و خیرخواهان، همدل و 
همصدا کمر همت بستند تا مبادا بار شهرداری رشت بر کمر وی 
فشار آورد و رگ به رگ شود. اما علوی پس از آنکه یک دور قرآن 
کریم را در اینستاگرامش استوری کرد، با قامتی استوار از یک یک 
دوستان تشکر جانانه کرد و سر برافراشت و وزیر کشور را گفت 

آقای برادر! حکم ما رو بده بریم!
این شد که امیرحسین علوی امروز شهردار رشت است و فردا را 

تنها خدا داند و بس.

رئیس و مدیرعامل بیمارستان فوق تخصصی میلاد لاهیجان با اشاره به 
واکسن هراسی ایجاد شده در جامعه تاکید کرد: مردم از واکسن نترسند، 
چراکه بلاشک تزریق واکسن در هر شرایطی و با هر برندی مفید، لازم 

و واجب است.
و  تودیع  زاده که در مراسم  ولی  اول، دکتر سیاوش  به گزارش خط 
معارفه هیئت مدیره و مدیرعامل جدید و قدیم بیمارستان فوق تخصصی 
میلاد لاهیجان، سخن می گفت، اظهار داشت: طبیعی است که همه 
ی واکسن ها، از آنفولانزا گرفته تا کرونا، عوارضی داشته باشند، اما 
این عوارض سطحی است. مهم میزان اثربخشی واکسن هاست که 

متفاوت است.
وی افزود: میزان اثربخشی هیچ واکسنی صد در صد نیست، ولی کاهش 
قابل ملاحظه ای در میزان دربرگیری این اپیدمی خواهد داشت، به عینه 
شاهد بودم اکنون که در پیک پنجم این بیماری قرار داریم، خوشبختانه 
تلفات بسیار کمتری از کادر درمان را شاهد هستیم، چرا که واکسیناسیون 
این سرداران سلامت به شکل کامل انجام شده و دقیقا به همین خاطر 
بیمارستانی شاهد  کادر  بین  در  را  یا حتی درگیری  و  فوتی  کمترین 

هستیم، در حالی که در پیک های ابتدایی این اپیدمی بیشترین تلفات 
آن، از قشر پزشک و پرستار بوده است.

این پزشک متخصص تاکید کرد: برای ایمنی کامل باید 80 درصد مردم 
واکسینه شوند.

شهدای  همه  خاطره  و  یاد  گرامیداشت  با  ادامه   در  زاده  ولی  دکتر 
سلامت، به خصوص اولین شهید راه سلامت استان، نرگس خانعلی پور 
که پرستار این بیمارستان بوده است، گفت: از ابتدای شروع کرونا جزو 
معدود بیمارستان های بودیم که بیماران کرونایی را پذیرش می کردیم، 
از همین رو هم خودم و هم بسیاری از همکاران بنده درگیر کرونا شدند. 
در زمان هایی هم تا ٧0 تخت را به بیماران کرونایی اختصاص می دادیم.

وی ادامه داد: در موج پنجم کرونا، تاکنون 440 بیمار کرونایی بستری 

کردیم و بیش از 300 مورد هم درمان سرپایی داشتیم و در حال حاضر 
هم 23 بیمار کرونایی در بیمارستان بستری هستند که امیدواریم با 

تسریع در روند واکسیناسیون این میزان افزایش نیابد.
مدیرعامل جدید بیمارستان فوق تخصصی میلاد لاهیجان در خصوص 
این بیمارستان نیز تصریح کرد: اگرچه سنگ بنای این بیمارستان در 
سال 8۶ زده شده است اما به خاطر ملایمت ها و ناملایمت هایی 
که از مسئولین وقت شهرستان و استان دیدیم، مجوز فعالیت آن 12 
بهمن 9۶ صادر شد و اکنون با افتخار اعلام می کنیم این بیمارستان 
1٧٧ تختخوابی به جز آنژیوگرافی ) که البته دستگاه آن خریداری شده 
و به زودی مجوز آن هم صادر می شود( و ام آر آی، همه بخش های 
آزمایشگاهی و عکسبرداری را دارا هست و حتی دومین آی سی یو این 

بیمارستان با هشت تخت جدید به زودی افتتاح می شود.
دکتر ولی زاده در پایان ضمن تقدیر و تشکر از تلاش های مدیر عامل 
و هیئت مدیره پیشین بیمارستان و همچنین پرسنل زحمتکش آن اظهار 
داشت: وظیفه سنگینی بر دوش بنده گذاشته شده است که امیدوارم به 

نحو احسن آن را انجام دهم.
ام  امروز سه شنبه سی  مراسم که ظهر  این  در  است،  ذکر  به  لازم 
شهریور ماه در سالن اجتماعات بیمارستان میلاد برگزار شد اعضای 
شورای شهر لاهیجان رئیس بهداشت و درمان و فرمانده نیروی انتظامی 
این شهرستان نیز حضور داشتند و از زحمات اعضای هیات مدیره پیشین 

تجلیل و قدردانی شد.
گفتنی است، در پی برگزاری مجمع عمومی عادی شرکت پیشگامان 
درمان شرق که به طور فوق العاده هفته گذشته هجدهم شهریور ماه با 
حضور سهامداران و نمایندگان آنها برگزار گردید، دکتر سیاوش ولی زاده 
با کسب اکثریت آراء بعنوان ریاست و مدیرعامل بیمارستان میلاد و دکتر 

سعید صباحی بعنوان رئیس هیئت مدیره انتخاب شدند.

استان گیلان گفت: مدرسه  انجمن خیرین مدرسه ساز  مدیرعامل 
خیرساز دریاسر در زمینی حدود 3000 هزار مترمربعی، در دو طبقه 
توسط حاج آقا علی طالع ساخته شده است و هزینه نهایی ساخت 

این پروژه بالغ بر 5 میلیارد تومان برآورد شده است.
بهمن یعقوبی در خصوص تعداد مدارس ساخته شده توسط خیرین 
مدرسه ساز در گیلان به خبرنگار دیارمیرزا اعلام کرد: 350 مورد 
 50 و  گیلان  استان  در  ساز  مدرسه  خیرین  توسط  آموزشی  واحد 

مدرسه نیز در سایر استانها ساخته شده است.
از سال  این مجموعه  مدیرعامل مجمع خیرین مدرسه ساز گفت: 
13٧٧ تا کنون فعالیت مستمری در زمینه ساخت مراکز آموزشی در 

استان و سایر استان ها داشته است.
وی افزود: از نظر ارزش ریالی با کمک های خیرین، تاکنون حدود 5 

هزار میلیارد تومان در گیلان مدرسه احداث شده است.
یعقوبی در خصوص برنامه های آتی این مجموعه اظهار کرد: ما در 

صدد رفع مشکلات عدیده تمام مدارس استان هستیم.

به  ما  اظهار کرد: مجموعه  آتی  افتتاحیه مدارس  وی در خصوص 
این  از  بود. یکی  افتتاح چندین پروژه بزرگ خواهد  زودی درصدد 
پروژه ها، افتتاح مرکز آموزشی در چابکسر با کمک 1میلیارد و ٧00 

میلیون تومانی بنیاد دکتر مروستی، است.
اداره  ساختمان  و  لنگرود  فرهنگیان  درمانگاه  داد:  ادامه  یعقوبی 
افتتاح  هزینه  تومان  میلیارد   ۶ حدود  چیزی  با  پرورش  و  آموزش 
خواهد شد. یکی دیگر از پروژه های بزرگ مجموعه ما، پروژه بزرگ 
در شهر لاهیجان با برآورد هزینه ۶ میلیارد از سوی دکتر اردشیر 

طاهرسیما تامین بودجه شده است.
رودسر  در  اکبرپور  شهید  خیرساز  مدرسه  افتتاح  به  اشاره  با  وی 
طی روزهای آینده در پایان گفت: در کنار تمام پروژه های بزرگ 
دست  در  و  ساخت  حال  در  کوچک  پروژه   20 حدد  ما  مجموعه 

اقدام است.

تاج گذاری در رشتسرمقاله

دکتر ولی زاده: مردم از واکسن نترسند

صاحب مقصودی 
وزارت رفاه می گوید؛ 30 میلیون نفر از جمعیت کشور 
در فقر مطلق زندگی می کنند، یعنی 30 میلیون نفر قادر 
به یافتن غذا، پناهگاه و لباس برای خود نیستند، البته 
بیش از چهل میلیون نفر دیگر هم در فقر نسبی هستند، 
یعنی به زحمت نیازهای اساسی خود را تامین می کنند 
و شاید با صرفه جویی در معاش، بتوانند اندکی برای 
رفاه هم داشته باشند و تنها دو درصد مردم، ثروتمند 
از  نشان  خود  این  هستند؛  بالا  دهک  به  مربوط  و 
شکاف عمیق طبقاتی در جامعه دارد. فقری که پیشتر، 
عکسهایش را در کتب درسی می دیدیم و بنا بود با 
رویش جوانه ها کم کم از بین برود، متاسفانه هر روز 
عمیق تر می شود و خط فقر را از 950 هزار تومان سال 

1390 به 12 میلیون تومان سال 1400 رسانده است.
اگر کمی تاریخ را ورق بزنیم و سرنوشت قدرتهای برتر 
اقتصادی دنیا را مطالعه کنیم، می بینیم برای مثال ژاپن 
در شرایطی جایگاه خود را به عنوان یکی از قدرت های 
اقتصادی جهان تثبیت کرده است که نه تنها منابع 
درخوری ندارد و بیشتر خاکش کوهستانی و آتشفشانی 
نیز  ناکازاگی  و  اتمی هیروشیما  بمباران  بلکه  است، 
زد. 13  رقم  کشور  این  برای  را  اسف باری  وضعیت 
میلیون بیکار، کمبود مواد غذایی، تورم بسیار شدید، 
بازسازی خرابی ها و پرداخت غرامت کلان به متفقین، 
باعث بروز فشار بیشتری به دولت ژاپن شد. اما آنها با 
رویکردی منطقی، با همکاری مردم و صنعت و نیز با 
توسعه ی فناوری های پیشرفته، کشورشان را به یکی از 
پیشگامان عمده در صنعت و فناوری دنیا تبدیل کردند.

و یا آلمان دیگر قطب اقتصادی دنیا، ٧5 سال پیش 
بعد از اتمام جنگ جهانی دوم، بسیاری از مردانش در 
جبهه ها کشته و زنانش اسیر شدند و کودکانشان یتیم 
و گرسنه در خیابانها رها شدند، کارخانه ها بمباران و 
زیرساخت هایشان با خاک یکسان شده بود، سوخت 
و مواد خوراکی نایاب شده بود، مردم برای به دست 
آوردن نیازهای ابتدایی زندگی به هر حقارت و رذالتی 
دست می زدند، کشور آلمان به معنای واقعی کلمه بی 
سروسامان شد. اما از لحظه اتمام جنگ تا روزی که 
آلمان از گورستان تحمیلی نازیها سربلند کرد، سه دهه 
بیشتر طول نکشید، در دهه های ۶0 و ٧0 میلادی، 
کشور ویران شده آلمان دوباره به زندگی بازگشت، به 
جای حیف و میل ثروت و استعداد کشور، آلمان به 
سوی صنعت و تکنولوژی بازگشت و حالا قدرت اول 

اروپاست.
و یا حتی سنگاپور کشوری که 50 سال بعد از استقلال، 
تغییری پانزده برابری در درآمد سرانه داشته است. امید 
به زندگی  در این کشور نزدیک به 82 سال است که 
این رقم 3 سال بیشتر از آمریکا و کانادا است. نرخ 
مرگ و میر در این کشور کمتر از اروپاست. به علاوه، 
شاخص های آموزشی نیز در این کشور کوچک قابل 
مقایسه با کشورهای صنعتی دنیا نیست. اینها در حالی 
است که سنگاپور در چنان بحران مالی و سیاسی بعد از 
استقلال غرق بود که حتی مالزی نیز حاضر نشد این 
کشور را گردن بگیرد و از ان به عنوان بار اضافی نام 
برد، چندی پیش در پنجاهمین سالگرد استقلال این 
جزیره، تصاویری در مقایسه دیروز و امروز منتشر شد 
که نشانگر تبدیل کلبه های مخروبه در علفزارها، به 

شهری بسیار زیبا، مدرن و هوشمند است.
چرا راه دور برویم، در همین خاور نزدیک خودمان نیز 
نمونه ای در حد تیم ملی داریم؛ دبی در سال  19٧1، 
یعنی زمانی که از بریتانیا جدا شد، تشکیل گردید و حتی 
نام آن هم از یک نوع ملخ به نام دبا گرفته شده است. 
این بیابان برهوت، قابل تحمل نبود و وقتی حاکم دبی 
سال 1353 می خواست به ایران بیاید، محمدرضا شاه 
برایش هواپیما فرستاد، شیخ راشد که نیم قرن پیش، از 
پیکان اهدایی شاه ایران، در پوست خود نمی گنجید، 
امروز دبی را به قطب اقتصادی دنیا تبدیل کرده و به 
عنوان یک شهر مهم و موفق جهانی جای خود را در 
منطقه پیدا کرده  است. اقتصاد دبی اگرچه با نفت شروع 
به رشد کرد ولی با توریسم تحکیم بخشیده شد و اکنون 

بیشتر درآمدش از منطقه آزاد جبل علی است.
اما در ایران، 42 سال از انقلاب اسلامی می گذرد و 
هنوز شادی به زندگی مردم بازنگشته و حتی اندک 
رفاهی که درصدی از مردم از ان بهره مند بودند نیز 
رخت بربسته و فقط نصیب تعدادی اقازاده شده است. 
ایا به لحاظ نیروی انسانی در مضیقه بودیم؟ ایا به لحاط 
منابع کمبودی داشتیم؟ شاید بگویید کشورهای فوق 
نیم قرن صرف کردند تا قطب اقتصادی دنیا شدند 
و ما تنها 42 سال از انقلابمان می گذرد، اما در این 
چهار دهه هم هیچ اثری از تحول بنیادین دیده نشد تا 
بگوییم در حال طی کردن مسیر توسعه هستیم. دولت 
ها مستاجر هستند و این مردم هستند که باید همت 
کنند، همانطور که مردم المان و ژاپن و سنگاپور همت 
کردند؛ ما نه مثل المان در جنگ نابود شدیم، نه مثل 
ژاپن روی گسل آتشفشان و زلزله قرار داریم، نه مثل 
دبی بیابان برهوت هستیم، بلکه کشوری مملو از نیروی 
انسانی خلاق و منابع سرشار معدنی هستیم، فقط کافی 
است مطالبه گر باشیم و صد البته پیش از مطالبه گری، 
خود نیز متعهد باشم و در مقابل بی تدبیری و فساد 
سکوت نکنیم، چراکه اگر ساکت باشیم و خاموش، با 
خوشبختی، ابد و یک روز فاصله خواهیم داشت، فاصله 

ای که هرگز پر نمی شود.

احداث ۳۵۰ واحد آموزشی توسط خیرین مدرسه ساز 
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حضور موثرتر گیلان 
اوراسیا  بازارهای  در 

نیازمند تقویت 
دیپلماسی تجاری 

است

مدیرکل هماهنگی امور سرمایه گذاری و اشتغال استانداری گیلان گفت: برای دست یابی به بازارها و 
اهداف پیوستن به اتحادیه اوراسیا نیازمند تقویت دیپلماسی تجاری و حضور موثر تر گیلان در این بازار 
هستیم.به گزارش ایرنا، یونس رنجکش روز سه شنبه در جلسه هماهنگی بررسی حضور گیلان در 
نمایشگاه اقتصادی و تجاری کشور ارمنستان افزود: شرکت در نمایشگاهها و حضور هیات های تجاری 
بخشی از برنامه فعال سازی دیپلماسی تجاری است که موجب شناخت بیشتر از بازارهای هدف و 

برقراری ارتباطات تجاری و اقتصادی با کشورهای عضو می شود.
وی اظهار داشت: باید از هر فرصتی در معرفی توانمندی های اقتصادی کشور بویژه استان گیلان به 
عنوان دروازه ورود به اوراسیا با توجه به موقعیت خاص و ویژه آن در برقراری ارتباطات و صادرات کالا 
به نحو شایسته ای بهره مند شویم.  مدیرکل هماهنگی امور سرمایه گذاری استانداری گیلان ادامه داد: 
برگزاری نمایشگاه های خارجی بخشی از فرصت های ایجاد شده برای شناخت و برقراری ارتباطات 

تجاری با کشورها است که موفقیت های بعدی نیازمند تداوم آن و همچنین بازار یابی و هدف گذاری 
های صادراتی است.

به گفته وی، استان گیلان با توجه به سیاست های کلان کشور علاقه مند به توسعه روابط اقتصادی و 
تجاری با کشورهای حوزه دریای کاسپین و همسایگان است و تاریخچه و تجربه گذشته این همکاری ها 
نیز گویای این واقعیت است.رنجکش افزود: کشور ارمنستان به لحاظ دروازه ورود ایران به کشورهای 
عضو اتحادیه اوراسیا بسیار حائز اهمیت است و باید تلاش کنیم تا از این موقعیت و تقویت روابط تجاری 
و اقتصادی بیشتر استفاده کنیم و تجار گیلانی نیز با توجه به سوابق همکاری های این استان با ارمنستان 
می بایست فعالانه تر عمل کنند. مدیرکل هماهنگی امور سرمایه گذاری استانداری گیلان خاطرنشان 
کرد: میزان بهره مندی ایران از امتیازات همکاری با اوراسیا هنوز در خور توجه نیست و با توجه به ظرفیت 

های موجود باید این سهم بسیار بیشتر شود.

علیرغم اینکه رییس اتاق تعاون کشور اعلام کرد هزینه ایجاد شغل 
برای هر نفر حدود یک میلیارد تومان است، اما مدیرعامل شرکت 
پیشروتاب اظهار داشت: باتوجه به فراهم بودن زیرساخت ها در این 
واحد تولیدی، اگر سرمایه در گردش لازم تامین شود، هزینه ایجاد 

هر شغل حدود در این واحد تولیدی سی میلون تومان خواهد بود.
به گزارش ایرنا گیلان در گذشته نه چندان دور یکی از پیشگامان 
در صنعت نساجی و بخصوص حوله بافی کشور بوده که متاسفانه در 
دهه های گذشته به تدریج با سوئ مدیریت ها از بین رفته است و 

اکنون از ان تنها نامی به یادگار مانده است.
اکنون  برق لامع است که  یادگاری ها، شرکت حوله  این  از  یکی 
با عنوان صنایع ریسندگی و بافندگی پیشروتاب مشغول به فعالیت 
است. اما این شرکت نیز علیرغم اینکه بزرگترین و مدرنترین کارخانه 
حوله بافی کشور و تنها حوله بافی استان گیلان است، با مشکلات 

فراوانی دست و پنجه نرم می کند.
مهندس کاظم مادرشاهی رییس هیات مدیره و مدیرعامل صنایع 
ریسندگی و بافندگی پیشروتاب در گفتگو با خبرنگار ما اظهار داشت: 
این واحد تولیدی از قدرت اشتغالزایی بسیار بالایی برخوردار است، در 
حال حاضر با پانزده درصد توان خود برای 150 نفر شغل پایدار ایجاد 
کرده است، بلاشک اگر حمایت های لازم صورت گیرد و سرمایه در 
گردش تامین گردد، براحتی می توانیم برای بیش از 2500 نفر شغل 

مستقیم وغیرمستقیم ایجاد کنیم.
وی با اشاره به اظهارات رییس اتاق تعاون کشور که اعلام کرده بود 
»هزینه ایجاد شغل برای هر نفر حدود یک میلیارد تومان است« 
گفت: باتوجه به فراهم بودن زیرساخت ها در این واحد تولیدی - که 
یک شرکت دانش بنیان است- اگر سرمایه در گردش لازم تامین 
شود، هزینه ایجاد هر شغل حدود در این واحد تولیدی سی میلون 
تومان خواهد بود. یعنی توان شرکت پیشروتاب برای ایجاد اشتغال 

پایدار 33 برابر صنایع دیگر است.
وی با اشاره به مشکلات پیش روی شرکت اظهار داشت: در هشت 
سال گذشته، علیرغم تصویب مصوبه های گوناگون از سوی ستاد 
از  تسهیلات  دریافت  جهت  استانداری،  گذری  سرمایه  موانع  رفع 
بانکها؛ نه تنها یک ریال وام نگرفتیم بلکه بسیاری از بدهی های 
گذشته خود را نیز پرداخت کرده ایم و مداوم در حالی افزایش توان 

تولید و اشتغال هستیم.
مادرشاهی عدم تامین سرمایه در گردش توسط بانک ها را یکی از 
مهمترین چالش های پیش روی شرکت نامید و افزود: بانکها نه تنها 

در این مسیر همراهی نمی کنند بلکه خسارات فراوانی نیز به شرکت 
تحمیل کردند، به عنوان مثال خسارتی که بانک ملت در شراکت 
با این شرکت به ما تحمیل کرده و با اعلام ورشکستی، شرکت را 
مجبور به توقف تولید کرد، در نوع خود بی نظیر بود؛ اگرچه سال 93 
موفق شدیم شرکت را مجدد احیا کنیم و از خطر ورشکستگی نجات 
دهیم اما رویه ای که بانکها دارند یعنی همان رویه ای مطالبه سود 
مرکب و تخلفاتی که در مشارکت با شرکت داشتند منجر به تحمیل 

خسارات میلیاردی به شرکت شد.
کرد:  تاکید  ادامه  در  پیشروتاب  مدیره  هیات  رییس  و  مدیرعامل 

برای  مالیاتی  و  ای  بیمه  بتواند، یک سری مزیت های  اگر دولت 
شرکتهایی که در ایام کرونا و شرایط تحریمی و رکود بازار، نسبت به 
افزایش تولید و اشتغال اهتمام دارند در نظر بگیرد، کمک بزرگی به 

این واحدها کرده و راه تنفس آنها را باز می کند.
وی با اشاره به کیفیت محصول شرکت پیشروتاب گفت: تنها شرکتی 
هستیم که از بین ده شرکت ایرانی، مجوز صادرات به بازار روسیه 
عراق،  امارات،  المان،  به  نیز  صادراتی  پیشتر  البته  کردیم،  پیدا  را 
افغانستان و اذربایجان داشتیم. قراردادهای خوبی نیز با سازمانهای 
بزرگ دولتی و غیردولتی کشور داشته و همانطور که پیشتر تامین 
کننده حوله های نیروی هوایی سپاه و ارتش بودیم امروز نیز تامین 

کننده حوله ناجا در سراسر کشور هستیم.
گفتنی است، همزمان با آغاز کرونا در کشور، شرکت پیشروتاب نیز 
باتوجه به مسئولیت اجتماعی که بر دوش خود احساس می کرده، 
بیمارستانهای  به    ... و  ونتیلاتور  دستگاه  چندین  اهدای  علیرغم 
شهرستانهای محروم استان گیلان، اقدام به طراحی و دوخت و تولید 
ماسک های پارچه ای قابل شستشوی میتال نیز در کارخانه کرده 
و روزانه هزاران ماسک تولیدی خود را به صورت رایگان در اختیار 
مردم، بیمارستانها و گروه های جهادی و خیرین جهت توزیع می داده 
است. با این حال مادرشاهی مدعی است علیرغم تصویب تسهیلات 
ستاد کرونا اما این مصوبه نیز ابطر باقی ماند و نتوانستیم تسهیلاتی 

دریافت نماییم.
وی در پایان به واحد جدید دوخت پوشاک در این کارخانه اشاره کرد 
و گفت: هرچقدر که در یک دهه گذشته مدیریت جدید کارخانه با بد 
اخلاقی های زیادی از سوی سازمان های مالیاتی و بیمه و بانک ها 
مواجه شده، ولی دست از تلاش برنداشته و اخیرا واحد دوخت جدید 
پوشاک را نیز راه اندازی کردیم و اگر خدا بخواهد به زودی فاز توسعه 

ای ان نیز اغاز خواهد شد.

بیمه  دفترچه های  اعتبار  سیستماتیک  تمدید  محمدی 
سلامت را مورد اشاره قرار داد و گفت: 90 درصد از مراکز 
درمانی، داروخانه ها و مراکز آزمایشگاهی استان گیلان با 

بیمه سلامت قرارداد دارند.
بیمه شدگان  تعداد  محمدی  جمشید  شبستان،  گزارش  به 
بیمه سلامت در گیلان را برشمرد و اظهار داشت: تقریبا 
از جمعیت استان گیلان یعنی یک میلیون و 2۶3  نیمی 
صندوق  پنج  در  سلامت  بیمه  پوشش  تحت  نفر  هزار 

بیمه ای هستند.
مدیرکل بیمه سلامت گیلان بهره مندی کارکنان دولت، 
سایر اقشار، طلاب، دانشجویان، دانشجویان خارج از کشور 
و روستائیان گیلانی از بیمه سلامت را مورد اشاره قرار داد 
و عنوان کرد: کسانی که تحت پوشش هیچ نوع بیمه ای 
و  خدمات  از  و  کرده  بیمه  را  خود  می توانند  هم  نیستند 

پوشش بیمه سلامت برخوردار شوند.
محمدی با بیان اینکه تعرفه بیمه سلامت هرساله بر اساس 
وزیران  هیئت  تصویب  با  و  بیمه  عالی  شورای  پیشنهاد 
که  ما  هدف  جامعه  اکثریت  کرد:  تصریح  می شود  ابلاغ 
تحت پوشش بیمه سلامت قرار دارند از جمله روستائیان یا 
بیمه های همگانی هزینه ای بابت بیمه پرداخت نمی کنند و 

بیمه این دسته از افراد به صورت رایگان است.
کارمندان  حقوق  از  درصد   2 تنها  اینکه  بر  تاکید  با  وی 
دولت برای فرانشیز بیمه ای کسر می شود ابراز داشت: در 
را  بیمه ای کارکنان دولت  از هزینه  بیمه سلامت بخشی 
خود دستگاه مربوطه و بخشی را دولت می پردازد بنابراین 
بیمه  بخش  در  دولت  کارکنان  برای  هزینه ای  چنان  آن 

سلامت محاسبه نمی شود.
مدیرکل بیمه سلامت گیلان گفت: بر اساس آمارها 155 
 851 و  همگانی  بیمه  پوشش  تحت  گیلان  در  نفر  هزار 

دارند که  قرار  روستایی  بیمه  پوشش  نفر هم تحت  هزار 
هزینه های بیمه ای آنان رایگان است.

محمدی تعداد افراد تحت پوشش بیمه ایرانیان در گیلان 
این  اینکه  بیان  با  و  برشمرد  نفر  هزار   12 حدودا  نیز  را 
می شوند  بیمه  تومان  هزار   800 پرداخت  با  سالانه  افراد 
افزود: افراد تحت پوشش بیمه همگانی و بیمه روستایی 
طبق سیستم ارجاع و پزشک خانواده می توانند مانند سایر 
بیمه های کارکنان دولت و بیمه ایرانیان از خدمات بخش 

دولتی و بخش خصوصی استفاده کنند.
بیمه  همگانی  و  روستایی  شدگان  بیمه  بهره مندی  وی 
تعرفه ها  اینکه  و  خصوصی  بخش  خدمات  از  سلامت 
برای این اقشار در بخش بستری 90 درصد و در سرپایی 

کرد:  اذعان  و  شد  متذکر  را  می شود  محاسبه  درصد   ٧0
تعرفه های خدمات پزشکی بر اساس مصوبه هیئت وزیران 
مشخص است و کلیه خدمات آزمایشگاهی بیمه سلامت 

هم به شکل پوشش ٧0 درصدی است.
حال  در  اینکه  بیان  با  گیلان  سلامت  بیمه  مدیرکل 
مراکز  و  داروخانه ها  و  درمانی  مراکز  از  درصد  حاضر 90 
اضافه  دارند  قرارداد  بیمه سلامت  با  استان  آزمایشگاهی 
مرکزی  به  سلامت  شده  بیمه  دلیلی  هر  به  اگر  کرد: 
مراجعه کرد که طرف قرارداد نیست باید هزینه را خودش 
متقبل شود و سپس پس از ارائه فاکتور و اسناد به بیمه 
اشاره  با  پرداخت می شود. محمدی  سلامت هزینه هایش 
قابل  ایام شیوع کرونا خدمات  در  بیمه سلامت  اینکه  به 
مختلف  بخش های  در  پوشش  تحت  بیماران  به  توجهی 
ارائه داده است، عنوان کرد:  انجام سی تی اسکن  از جمله 
 85 معادل  مدت  همین  در  گیلان  استان  سلامت  بیمه 
میلیارد تومان از هزینه های آزمایشگاهی، سی تی اسکن و 
دارویی افراد تحت پوشش خود را پرداخت کرد. وی تمدید 
سیستماتیک اعتبار دفترچه های بیمه سلامت را بخشی از 
اقداماتی که در راستای رفاه حال مردم و دولت الکترونیک 
انجام شد، اعلام کرد و گفت: با این اقدام دیگر نیازی به 
مراجعه حضوری مردم به مراکز پیشخوان دولت و دفاتر 
تمام  اعتبار  کار  در  برای سهولت  و  نیست  قرارداد  طرف 

دفترچه های بیمه سلامت به مدت یکسال تمدید شد.
مدیرکل بیمه سلامت گیلان یکی از اهداف اجرای طرح 
پزشک خانواده را توجه به بحث پیشگیری از بروز بسیاری 
از بیماری ها مانند فشار خون و دیابت دانست و خاطرنشان 
این  انجام  با  عمومی  آگاهی های  افزایش  بر  کرد: علاوه 
دسته از اقدامات، خدمات بیمار به موقع انجام می شود تا 

بیماری فرد به سطح بالاتری تشدید پیدا نکند.

معاون گردشگری اداره کل میراث فرهنگی،گردشگری و 
صنایع دستی گیلان گفت: از ابتدای شیوع ویروس کرونا 
دلیل محدودیت  به  تعطیلی مجموعه های گردشگری  و 
های پروتکل های بهداشتی، بیش از 2 هزار و 93 میلیارد 

تومان خسارت به صنعت گردشگری گیلان وارد شد.
با خبرنگار  حمیدرضا آذرپور روز سه شنبه در گفت و گو 
صنعت  به  خسارت  میزان  مجموع  از  داشت:  اظهار  ایرنا 
تومان  میلیون   510 و  میلیارد   ۶25 گیلان،  گردشگری 

مربوط به ۶ ماهه نخست امسال است.
های  مجتمع  ها،  آپارتمان  هتل  هتل ها،  افزود:  وی 
خانه  بومگردی،  پذیرها،  میهمان  تفریحی-توریستی، 
مسافرها، دفاتر خدمات مسافرتی و راهنمایان گردشگری 

بخش های متضرر در بحث کرونا هستند.
و  تسهیلات  امهال  کرد:  تاکید  معاون گردشگری گیلان 
بدهی حامل های انرژی برای تاسیسات گردشگری استان 
شده  گرفته  نظر  در  چرخه  این  دوباره  اقتصادی  رونق  تا 
و  ها  بانک  برخی  عدم همکاری  بدلیل  متاسفانه  که  بود 
برق گیلان  نیروی  توزیع  ادارات مرتبط همچون شرکت 

و شرکت آب و فاضلاب گیلان این عرصه دچار خسران 
بیشتری شد.

آذرپور خاطرنشان کرد: قرار بود این موارد حمایتی اجرایی 
که  شود  تمدید  کرونا  بحرانی  شرایط  ادامه  در صورت  و 

متاسفانه انجام نشد.
حوزه  در  ارشد  مسئولان  و  متولیان  خواستار حمایت  وی 
گردشگری گیلان شد و گفت: صنعت گردشگری آسیب 
با توجه به تاکید بر حرکت در مسیر  جدی دیده است و 
های لازم  حمایت  بخش  این  از  باید  گردشگری  اقتصاد 

انجام شود.
نزدیک به سه هزار و یکصد هتل ، هتل آپارتمان ،مجتمع 
و  سرگرمی  مجتمع  مسافر،  خانه  مهمانپذیر،  گردشگری 
راهی  بین  سنتی،  اقامتگاه  بومگردی،  اقامتگاه  تفریحی، 
و اسکله گردشگری و مسافربری دریایی در گیلان فعال 

است.
گردشگری عضو جدایی ناپذیر از اقتصاد مردم استان باران 
فرهنگی  و  طبیعی  جاذبه های  با  گیلان  سرسبز  و   خیز 

آن است.
دریای خزر و سواحل ماسه ای ، تالاب بین المللی انزلی  
قلعه   ، ماسوله  تاریخی  شهرک   ، هیرکانی  جنگلهای   ،
جاذبه  از  بخشی  زیبا  های  دریاچه  و  ییلاقات   ، رودخان 

های گردشگری دیار باران است .

به گزارش خزرآنلاین، نام رشت در تاریخ ایران 
همواره بر بلندای قله فرهنگ و هنر خودنمایی 
می کرده است. شهر اولین ها اگرچه با روزهای 
و  ارزشمند  تاریخچه  اما  گرفته  فاصله  خود  اوج 
که  نیست  موضوعی  فرهنگش،  با  مردم  آوازه 
به  شاید  کرد.  گذر  آن  کنار  از  به سادگی  بتوان 
همین دلیل است که شورای شهر رشت به عنوان 
پارلمان محلی برخواسته از بطن مردم، همواره در 
کانون توجه بوده و همکاری با کمیسیون هایش 
ولو در قالب مشاور، افتخاری بزرگ محسوب می 
شده است. البته از میان کمیسیون های چندگانه 
تری  ویژه  جایگاه  از  فرهنگی  کمیسیون  شورا، 
ها  نسبت، حساسیت  همان  به  و  بوده  برخوردار 
در خصوص مشاورگزینی این کمیسیون بیش از 

سایر کمیسیون ها بوده است.
در همین راستا، چند وقتی است که فردی با نام 
منتسب  اینستاگرامی  صفحه  در  پوش  زره  مونا 
فرهنگی  کمیسیون  مشاور  را  خودش  خود،  به 
اجتماعی ششمین دوره شورای اسلامی شهر  و 

رشت معرفی می نماید. 
جالب آنکه این فرد در همین صفحه اینستاگرامی، 
خود را عکاس و منشی سریال جایزه 5 معرفی 
عضو  شهرستانی  تاج  که  سریالی  است.  کرده 
رئیس  نائب  قضا  از  که  شهر  شورای  فعلی 
فرهنگی شورای شهر رشت هم می  کمیسیون 
باشد، با ایفای نقش ولی شکوفه سرایی در آن به 
شهرت رسید. شهرتی که بی تاثیر در موفقیت او 

در انتخابات شورا نبوده است. 
با  شهرستانی  تاج  و  پوش  زره  مونا  همکاری 
یکدیگر در سریال جایزه 5 از یک سو و حضور 
و  شورا  فرهنگی  کمیسیون  در  شهرستانی  تاج 
صدور حکم مشاوره برای مونا زره پوش به عنوان 
در  شهرستانی  تاج  که  کمیسیونی  همان  مشاور 
را  سوال  این  دیگر،  از سوی  دارد،  آن عضویت 
به ذهن متبادر می کند که آیا تاج شهرستانی راه 
حضور زره پوش را در کمیسیون فرهنگی شورا و 

در کسوت مشاور هموار کرده است؟! 
ساز  تبیین  رسد  می  نظر  به  هست  که  چه  هر 
شفاف  و  شورا  مشاوران  انتخاب  برای  کاری  و 
می  آنان،  انتخاب  نحوه  خصوص  در  سازی 
رشت  شورای ششم  عملکرد  اولویت  در  بایست 

باشد.
جایگاه  رشت  کلانشهر  شورای  نرود  یادمان 
ولو  شورا  این  برای  مشاوره  و  نیست  کوچکی 
نقطه  باشد،  که  هم   ... و  مزایا  و  حقوق  بدون 

قوتی در رزومه افراد محسوب خواهد شد.

با حکم استاندار گیلان مرتضی عاطفی شهردار 
بندر کیاشهر شد.

آموخته  دانش  و   135٧ متولد  عاطفی  مرتضی 
کارشناسی حسابداری و کارشناسی ارشد مدیریت 

اجرایی از دانشگاه آزاد رشت است.
مدیر  عاطفی،  مرتضی  حرفه ای  سوابق  در 
رشت،  شهرداری  الملل  بین  امور  و  ارتباطات 
ساماندهی  سازمان  مدیره  هیئت  عضو  و  رئیس 
شهر  کشاورزی  فرآورده های  و  شهری  مشاغل 
استانداری  عمومی  روابط  کل  مدیر  رشت، 
در  رشت  شهرداری   2 منطقه  شهردار  گیلان، 
سال 95تا 9۶، مدیر عامل و عضو هیئت مدیره 
رشت،  شهرداری  پسماند  مدیریت  سازمان 
دوستدار کودک شهرداری  کارگروه شهر  رئیس 
رشت، مدیر عامل و عضو هیئت مدیره سازمان 
عامل  مدیر  رشت،  شهرداری  ورزشی  فرهنگی 
اداری  معاون  رشت،  شهرداری  ورزشی  باشگاه 
شهرداری  پسماند  مدیریت  سازمان  مالی 
در  اصفهان  ورزنه  شهرداری  سرپرست  رشت، 
شهرداری  اداری  و  مالی  معاون   ،9٧-9۶ سال 
سازمان  مدیره  هیئت  عضو  و  سرپرست  ورزنه، 
سرمایه گذاری و مشارکت های مردمی شهرداری 

رشت به چشم می خورد.

خبر پیشروتاب: مدیرعامل شــرکت 

مژگان شفاعتی
قضیه از این قرار است که چند وقت پیش، مطلب کوتاهی درباره 
فساد های مختلف اقتصادی یا همان اختلاس ها که اکثرا از 
سوی مقامات نزدیک به افراد ذی نفوذ دولت صورت گرفته، 
نوشته بودم که عزیز بزرگواری،معتقد بود با توجه به روی کار 
آمدن دولت جدید، باید منتظر تحولات مثبت باشیم و با خوش 

بینی به آینده ای روشن چشم بدوزیم .
از شما چه پنهان، حرفش را پذیرفتم وخواستم به چشم اندازهای 
تصورات مثبت، دلخوش باشم و داستان کلیدی که قرار بود هر در 

بسته ای را باز کند به باد فراموشی بسپارم ،اما؛ نشد!.
چرا نشد؟!.

ماجرا از وقتی شروع شد که عباسی،استاندار جدید گیلان در 
مراسم معارفه اش از گیلان به عنوان استانی که متأسفانه در حوزه »فساد« در رتبه های اول تا پنجم 
قرار دارد، یاد کرد و گفت: خط قرمز مدیران، بحث فساد اداری است، با خودکار قرمز اسامی مدیرانی 
که در ادارات دچار فساد مالی، رانت خواری و رفیق بازی هستند، اعلام خواهد شد، چرا که این امر مورد 

تأکید مکرر رئیس جمهور محترم نیز است.
استاندار گیلان گفت: از مردم می خواهیم مدیران فاسد را معرفی کنند، زیرا رفیق بازی و فساد اداری در 

دکترین رئیس جمهور به عنوان رئیس دولت مردمی جایی ندارد و قطعا عامل نارضایتی مردم است.
و همچنین آیت الله فلاحتی،امام جمعه رشت در خطبه های نماز جمعه از استاندار گیلان و شهردار 

رشت خواست تا »فسادستیزی« را سرلوحه کار خود قرار دهند.
براستی تاکیدات مقامات استانی برای مبارزه با فساد در این استان را باید نادیده و نشنیده گرفت؟!.

همه مسوولان اسبق و فعلی بهترمی دانند که ناکارآمدی مدیران سفارش شده و نور چشمی ها،چه 
بلاهایی را برسر گیلان آوار کرده است!.

همان استانی که تلنباری از پروژه های اجرایی نشده، فقط بر روی کاغذ دارد!.
همان استانی که ارتفاع زباله اش در سراوان دارد سر به فلک می زند و در طی 30 سال گذشته هر چه 

اعتبار به حلقومش ریخته اند، باز هم زباله پس داده!.
همان گیلانی که روزگاری در رودخانه های زرجوب و گوهر رودش، از انعکاس چهره ات در آب گل از 

گلت می شکفت ولی ؛ اکنون بعد از 30 سال جرات نمی کنی از کنارش رد شوی!.
همان استانی که روزگاری نه چندان دور، مرد و زنش در کارخانه های تولیدی ، نان بازوی خود را می 

خوردند ،حال به روزگاری دچار شده اند که نه زوری دارند و نه نانی!.
روزها را کنار خیابان بساط شال و کلاه و روسری پهن می کنند که به خیال خود کلاه بگذارند بر سر 

خودشان که نان به خانه خواهند برد ،ولی چه نانی؟!. نانی که قدرت زور بازویشان نمی شود!.
باره و بارها مسوولان وعده داده اند که قرار است نورچشمی ها به خط پایان برسند!.

و حال سوال این است که آیا با روی کار آمدن دولت و کابینه جدید، آنهایی که تا نانشان در روغن 
فساد نچرخد به مزاج شان سازگار نیست، دست از پا درازتر، بساط شان را جمع کرده و راهی ناکجا 

آباد می شوند؟!.
آیا کارکنان و مدیرانی که ره صد ساله را یک شبه با رانت خواری، کار چاق کنی،اختلاس و ...طی کرده 

اند به آنچه که طی این سال ها به دست آورده قناعت کرده و به جویدن نان جو راضی می شوند؟!.
آیا همه آنهایی که با پرونده سازی های متعدد صوری، شیطان رجیم را به تعظیم در برابر خود وادار 
کرده اند و باعث تعطیلی کارخانه های متعدد، اخراج کارگران و در نهایت عامل روغن کاری چرخ های 
های به صدا درآمده اقتصاد این استان شده اند،می توانند تاوان سال ها رنج و درد خانواده های دردمند 

گیلان بدهند؟!.
اینکه استاندار گیلان در بیانات خود از مردم خواسته تا مدیران فاسد را معرفی کنند، بسیار خوشایند 

است ولی؛ کافی نیست.
آیا نهادی،مسوول نظارت بر عملکرد کارکنان و مدیران نیست؟!.

آیا می توان پذیرفت که در فسادهای اقتصادی که اخبارش را می شنویم فقط یک یا دو نفر دخیل 
بوده اند؟!.

آیا نباید نظارت ها و مبارزه با فساد به دست افرادی سپرده شود که خود دستی پاک برای به بند کشیدن 
دستانی آلوده داشته باشند؟!.

بنابراین انتخاب و انتصاب مدیران لایق در این راستا بسیار کارگشاست نه مدیرانی که به واسطه نسبت 
قومی، حزبی و نزدیکی به سران دولت، سفارش و توصیه می شوند.

شدت مبارزه با فساد در کشورمان آن گونه است که رهبر انقلاب در فرمان هشت ماده ای خطاب به 
سران قوا درباره مبارزه جدی با مفاسد اقتصادی ضمن تأکید بر اینکه نباید هیچ تبعیضی در مبارزه با 
فساد دیده شود،تاکید کرد: » هیچ کس و هیچ نهاد و دستگاهی نباید استثنا شود، هیچ شخص یا نهادی 
نمی تواند با عذر انتساب به این جانب یا دیگر مسؤولان کشور، خود را از حساب کشی معاف بشمارد. با 

فساد در هر جا و هر مسند باید برخورد یکسان صورت گیرد.«

وعده داده اند که نور چشمی ها به خط پایان برسند ؟!

ونا خسارت دید گردشگری گیلان ۲ هزار و ۹۳میلیارد تومان از کر

هزینه ایجاد هر شــغل در این شرکت فقط سی میلون تومان است

سلامت بیمه  های  دفترچه 
 بیش از یک میلیون و ۲۰۰ هزار گیلانی تمدید شــد



پرستو؛ 
پایان شرافت، آغاز تکلیف 

4

ورزشــی  . اجتماعی  نامه  دوهفته 

 نیمه دوم آبان 1400
 سال ششم
 شماره 35

دکتر عاطفه ابراهیم پور
تله  پرستو  مفهوم 
شیرین  دام  یا  جنسی 
Honey trap( ( در 
ادبیات سیاسی ما از کجا 

نشات گرفته است؟
این  پساپرده  داستان 

مفهوم چیست؟
سقوط ناگهانی و حذف 
سیاستمداران به دلیل رابطه های خارج از چارچوب از 
طریق افرادی که گاه آموزش های حرفه ای در این 

خصوص دیده اند، از مصادیق آشکار پرستو است.
در توصیف قدمت مفهوم پرستو، باید به وقایع بعد 
از جنگ جهانی دوم اشاره کرد، وقایعی که نشان از 

استفاده بیش از حد از این حربه در اروپا داشت.
در کشور ما نیز، پیش از انقلاب اسلامی، گزارشاتی 
از استفاده ساواک از این شگرد موجود است، پس 
متوقف  اقدام  این  هفتاد،  دهه  اوایل  تا  انقلاب  از 
به شیوه  آن، چهره های شاخصی  از  اما پس  شد 
از صحنه  و  پرستو ها گرفتار  دام  سیستماتیک در 

سیاسی و اجتماعی کنار گذارده شدند.
گفته می شود یک پرستوی تیز پرواز قادر است چند 

ژنرال حریف را ناکار و از میدان به در کند...
پرستو چیزی را عرضه می کند که هدف مورد نظر، 

نسبت به آن در موضع ضعف قرار دارد.
نکته قابل تامل در خصوص برخی رجال سیاست 
مدار کهنه کار، این است که، این پیرانِ شکسته بال 
و دل، در جبران جوانی ای که در رسیدن به جایگاه 
بالاتر، ثروت بیشتر یا جدال های جناحی گذشت، 
اکنون در قله مقام و ثروت، برای رسیدن به لذتی 
کمتر تجربه کرده، حاضرند بها سنگینی را بپردازند و 

در دام پرستو ها گرفتار می گردند.
این افراد اغلب در دهه هفتاد زندگی خود هستند و 

پرستوها در دهه سی...
در این نوشتار ما با نگاهی دیگر، به این مفهوم می 
پردازیم: مطلع کلام را با طرح یک پرسش آغاز می 

کنیم: 
آیا زمان آن فرا نرسیده است که اخبار کم اهمیت 
فساد اخلاقی مسئولین را با واقعیت عقب ماندگی و 
تضییع حقوق مادی و شهروندی مان، به فراموشی 

بسپاریم؟! 
اخلاقی  فساد  به  متهمان  از  دفاع  هدف  جا،  این 
نیست، تنها یادآوری است برای اینکه بیش از حد 

لزوم، درگیر بازی رسانه های حاشیه پرداز نشویم.
شهروندی که در مسند قضاوت برای متهمان پرونده 
نظر  در  را  حداکثری  مجازاتِ  اخلاقی،  فساد  های 
میگیرد، نباید از لغزشهای خود در رفتار و گفتار غافل 

بماند.
فساد اخلاقی تنها ارتباط نامشروع زن و مرد نیست!

اگر اخلاق را شناخت مصادیق ارزش ها و راه کسب 
فضائل و ترک رذائل بدانیم، برای نمونه، تلاش برای 
تصدی جایگاه بالاتر از طریق نزدیک شدن به جناح 
هایی که اخلاقیات را زیر پا می گذارند و با اعتقاد 
به اینکه هدف وسیله را توجیه می کند از بی آبرو 
کردن جناح رقیب ابایی ندارند، خود یک نمونه از 

فساد اخلاقی است.
در طول تاریخ، فساد اخلاقی بین سیاست مداران 
و افراد مطرح حکومتی دیده شده است، از متموّل 
ترین دولت ها و پیشرفته ترین سیستم های اداری 
جهان تا دولت های درحال توسعه و سیستم های 

رشد نایافته... 
پرستو،  شگرد  از  هدف  گاهی  اینکه،  از  اطلاع  با 
تنها این است که جناحی رقیب یا بازیگران عرصه 
سیاسی تلاش می کنند یک مهره را از صحنه خارج 
کنند و گاهی دامن زدن به اخبار این چنینی با هدفی 
بالاتر، مانند منحرف کردن افکار عمومی از مسائل 
اجتماعی و سیاسی، مثل مساله معیشت، اعدام ها و 
دستگیری های شبهه انگیز و .. می باشد، اصلح آن 
است، توجه افکار عمومی بر احقاق حقوق تضییع 
شده خود باشد تا خبر به دام افتادن حاکمان و مدیران 

توسط پرستو ها.
ما قاضی نیستیم، ما موظف ایم به گونه ای در جایگاه 
های شغلی و اجتماعی، عمل کنیم که سطح بالاتری 
برای سایر اعضا  را  از آسایش روانی و رفاه مادی 

جامعه رقم بزنیم. 
بکار گماردن خرد، دامن نزدن به اخبار ضد و نقیض 
و اجتناب از نشر اکاذیب می تواند راهکار مناسبی 
رویدادهای  با  مواجه  بر کنترل جو سیاسی هنگام 

اینچنینی باشد.
ما بعنوان شهروندان آگاه و مسئولیت پذیر می توانیم 
به  کی  مسئول  شخص  عملکرد  بپرسیم،  خود  از 
اطلاع عموم رسانیده شده بود که امروز خبر فساد 

اخلاقی اش باید برای سایرین  آشکار گردد؟!
آیا تامین منافع جناح خاصی مطرح است؟

آیا قرار است با پر رنگ کردن این مساله، مسائل مهم 
تری به حاشیه رانده شود؟ 

پاسخ به سوالات اینچنینی می تواند ما را در اتخاذ 
تصمیم درست، رهنمون شود. 

التماس تفکر...

یادداشت

ــئولانی که در خواب غفلت هستند؛ مس

گمشده ای به نام شادی

وستاها می انجامد خ بیکاری در ر زندگی ۳ نسل از یک خانواده در دل جنگل های شــفتکاهش نر

ز  ا یکی  در  اسیدپاشی 
خیابان های رشت 

معاون اجتماعی فرماندهی انتظامی استان گیلان از دستگیری فرد اسیدپاش در یکی از خیابان های 
رشت  خبر داد.

به گزارش خط اول، سرهنگ مجید رسول زاده فرساد در تشریح این خبر اظهار داشت: در پی تماس 
شهروندان با مرکز فوریت های پلیسی 110 مبنی بر یک فقره اسیدپاشی در یکی از خیابان های رشت، 

بلافاصله ماموران کلانتری 22 برای بررسی موضوع در محل حاضر شدند.
وی با بیان اینکه پس از حضور ماموران در محل مورد نظر مشخص شد خانومی 52 ساله به علت 
اختلافات خانوادگی اقدام به اسیدپاشی بر روی همسر 5۶ ساله اش کرده  است، تصریح کرد: در این 

حادثه مادر فرد اسیدپاش نیز حین جدا کردن طرفین از ناحیه کمر دچار آسیب دیدگی شد.
معاون اجتماعی فرماندهی انتظامی استان گیلان در ادامه، افزود: هر سه فرد که در این حادثه آسیب 
دیدند برای مداوا توسط عوامل اورژانس به بیمارستان منتقل شدند و فرد اسیدپاش در بیمارستان تحت 

نظر پلیس است.
این مقام انتظامی ضمن تشریح پیامدهای منفی خشم و نقش  عدم تسلط بر عصبانیت در بروز اتفاقات 
ناگوار جبران ناپذیر، خاطرنشان کرد: بسیاری از جرائم جنایی ازعدم توانایی فرد در کنترل خشم و 
عصبانیت نشأت می گیرد لذا شهروندان به ویژه افرادی که دارای تجربه سال ها زندگی مشترک هستند 
می بایست با سعه صدر و راه های قانونی و مسالمت آمیز برای حل تعارضات زناشویی و اختلافات 

خانوادگی خود اقدام کنند.
در پایان با بیان اینکه سامانه تلفنی پلیس پاسخگو با شماره 09۶580 آماده ارائه انواع خدمات مشاوره 
تلفنی در زمینه های خانوادگی، روانشناختی، حقوقی، تربیتی، تحصیلی و غیره به مردم است گفت: 
مرکز و دوایر مشاوره کلانتری های سطح استان همه روزه آماده ارائه خدمات مشاوره ای حضوری در 

زمینه های مختلف به شهروندان هستند.

دکتر محمدرضا نظری نژاد
رییس کانون وکلای دادگستری استان گیلان

و عضو هیات علمی دانشگاه گیلان
چندی پیش یکی از مراجع محترم تقلید 
با سنی بیش از 90 سال، در مصاحبه ای، 
ساله  جوانان40  همعرض  را  خود  نشاط 
ایشان  از سخن  بخش  این  بود.  دانسته 
بیش از هر موضوعی جلب توجه نمود  و 
از ذهن نیست  بازتاب خبری یافت. دور 
که نامبرده مانند دیگر واعظان و ناصحان، 
تغییر سبک زندگی را برای در امان ماندن 
از تنش، ضروری و زندگی خود را نمونه 
ای از ان می داند؛ همچنین می توان حدس زد که این عالم دینی مانند 
بسیارانی، فرد و نگرش فردی را اساس شادی دانسته و تغییر شیوه 
زندگی را نیز تابع اراده ای در وجود فرد انسانی می داند. این نگرش 
متضمن این دریافت نیز هست که به رغم آسیب های فراوان اجتماعی، 
فقر، بیماری، نداری و تبعیض، بر کنار از همه آنها می توان در گوشه ای 

از جهان هستی از شادی و نشاط برخوردار بود .
در برابر این نگاه، دیدگاه دیگر، شادی، نشاط، امید و احساس خوشبختی 
را تا حد زیادی وابسته به شادی  و آرامش همگانی دانسته و بسیاری از 
آسیب های روانی را ناشی از مشکلات پیرامونی که نه بر فرد مخاطب 
بلکه بر همسایگان، همشهریان  و هموطنان او سوار است، می داند و بر 
آن است که نمی توان بدون وجود شادی و خوشبختی دیگران و بر کنار 

از آنها، شاد زیست و احساس راحتی و اسودگی نمود.

از دیگر سو شاهدیم که نه تنها جوانان، میانسالان و پیران، بلکه کودکانی 
در گوشه و کنار این کشور از شدت آسیب ها، فشارهای اجتماعی  و 
اقتصادی، دست به خودکشی می زنند؛ کودکان و نوجوانانی که باید 
بمب انرژی، نشاط، شادی، امید بوده و برای دیگران نیز امیدآفرین و 
شادی افزا باشند. این واقعیت به همراه مقایسه ساختارهای اجتماعی 
متفاوت، نشان از آن دارد که در جوامع با ثبات، مرفه و کرامت مدار، 
احساس شادی و خوشبختی بیش از جوامع پرآسیب و پرتنش است. 
شادی و نشاط دستکم بر مبنای داده های فوق وابستگی فراوانی به 

»دیگران « دارد. 
واقعیت دیگری که از سخنان این عالم دینی و نیز توجه به واقعیات 
موجود دستگیر می شود، عمر طولانی، اعتماد به نفس فراوان، خطر 
پذیری زاید الوصف و نگاه امیدوار به آینده است که بیش از انکه نزد 
مردم کوچه و بازار ببینیم، در سوی حاکمان، تصمیم گیران، اشخاص 
محل رجوع و نیز توانمندان برخوردار از ثروت، رفاه  و امکانات مشاهده 

می کنیم.
با این مقدمه، پرسشهای آتی می تواند موضوع مطالعات تجربی قرار 

گرفته و به آزمون گزارده شود:
1-نگاه به زندگی در دو سوی این مقایسه، به چه جهت این اندازه از 
اختلاف برخوردار است؟ توانمندی، دسترسی به قدرت  و برخورداری از 
سیاهه ای از امکانات، چه اندازه در این تفاوت نگاه موثر و تمایل به 
دستیابی به سمتهای سیاسی ایا می تواند به دلیل نوشیدن اب از چشمه 

شادی، نشاط  خوشبختی باشد؟
2-ازادی و انتخاب در دو سوی این رابطه تا چه اندازه برابر و این دو 
ارزش مهم تا چه میران موثر در شادی، نشاط و امید و انگیره است؟ 
احساس  و  نشاط  و  شادی  در  که  صورتی  در  انتخاب  حق  ازادی  و 

خوشبختی موثر است در کشور ما، آیا صرفا تابعی است از شهروندی 
و تابعیت مردمان ان و یا مولفه های قدرت، ثروت و شهرت، بیش از 

شهروندی موثر است؟
3-عدالت اجتماعی، تامین کمترین امکانات رفاهی، نبود فاصله طبقاتی 
و مقابله با اقسام تبعیض ها آیا موثر در تغیر نگاه و  دستیابی به سبک 
زندگی شادمانه خواهد بود؟ چه اندازه در ساختاری که از آن بحث می 
کنیم اینگونه سیاستها مشاهده و تا چه میزان خودخواهی و خودپرستی 

توانمندان راه را برای خوشبختی ناتوانان مسدود می سازد؟
با  و شادی،  امید  از  نابرخوردار  با شهروندان  ای  کنترل جامعه  3-ایا 
دورنمایی ناروشن، اعتماد به نفس بسیار ضعیف شهروندان، برای نهاد 
قدرت با راحتی بیشتری امکانپذیر نخواهد بود؟ به عبارت دیگر، اگر 
شادی و نشاط پیش شرط انگیزه، اعتماد به نفس وهمبستگی اجتماعی 
باشد و به دلایل پیش گفته در میان اکثریت نابرخورداران مفقود، ایا برای 
نهاد قدرت، تلاش بر در انحصار خود قرار دادن آنها، امنیت  و مصونیت 

بیشتری به همراه نخواهد داشت؟
4-آیا بحران آفرینی پی در پی نمی تواند با تحمیل بدبختی، مصیبت 
و گستراندن آن به گوشه و کنار روابط اجتماعی، شادی و امید را نفی 
و ناامیدی از اصلاح و تغییر را جایگزین و بدین سان تداوم  و بقای 

برکشیدگان در نهاد قدرت را موجب شود؟
5-ایا در دست داشتن منابع درآمدی طبیعی و ارتباط  نهاد قدرت با آن 
منابع مالی، می تواند مسببی باشد در بی توجهی و یا عمد در پیشگیری 
از همه گیری شادی و امید؟ به سخن دیگر اگر نهاد قدرت، قدرت خود 
را از مردم می گرفت و به  کار، تلاش، خلاقیت و نواوری آنها متکی 
بود، آیا می توانست نسبت به تامین پیش شرطهای شادی و امید بی 

توجه باشد؟

۶-آیا با توجه به واقعیات اشاره شده در صدر نوشتار، می توان یکی از دو 
قطبیهای کشور را دوقطبی برخوردارن و نابرخوردارن از شادی دانست و 
ایا با فرض وجود این دوقطبی، می توان صحبت از جامعه با ارزش های 
مشترک  با حداقل دیگرخواهی نمود؟ به عبارت دیگر اگر از آن منظر که 
شادی امری اجتماعی است و نمی توان در زمینه ای با اقسام آسیب ها 
و مشکلات، احساس خوشبختی و نشاط نمود، آیا با دو جامعه متفاوت با 
ارزش هایی متضاد از دیگری در یک کشور مواجه نیستیم که نخستینش 
با داشتن اقسام حق ها، آزادی ها، قدرت و ثروت، احساس خوشبختی 
دارد  دومینش در غیاب آن امکانات، حسی از خوشبختی ندارد؟ آیا بی 
حسی و کرختی شادزیان و برخورداران، نسبت به دردهای اجتماعی 
ناشی از زندگی در جامعه ای متفاوت از جامعه نابرخورداران نیست؟ 
بسیاری از سخنان در عرصه عمومی که مشابهت با آن سخن معروف 
ماری انتوانت دارد که اگر مردم نان ندارند چرا کیک نمی خورند، آیا 

ناشی از زندگی در دو دنیای متفاوت نیست؟
٧- ایا تفاوت نگاه در سوی دارندگان قدرت، بلند پروازیهایی بی پشتوانه، 
خطرناک  و هزینه بردار برای فرودستان ناتوان به بار نخواهد آورد؟ آیا 
بی توجهی به خواست دیگران تا بدانجا نخواهد انجامید که اراده طرف 
برخوردار، بی توجه و بدون رضایت طرف نابرخوردار، وضعیت گروه اخیر 
را بیش از پیش به مخاطره اندازد؟ به طور مثال سخنانی که در نعمت 
بودن تحریم و یا آزمایش الهی بودن آن نسبت به کشور، آیا سخنانی از 
سوی جامعه خوشبخت، امیدوار، با اعتماد به نفس ولی اقلیت نسبت به 
اکثریت نابرخوردارو منفعل نبوده و  ناشی از زندگی در دو دنیای متمایز 
نیست ؟ آیا هزینه اراده، ذهنیت و رفتارهای بلندپروازانه و پر خطر و حتی 

امیدوارانه، خوشبختان را بدبختان جامعه پرداخت نمی کنند؟

سه نسل از یک خانواده سال ها است که در سایه غفلت مسئولان و 
دستگاه های خدماتی در فقر مطلق در دل جنگل های شفت زندگی 

می کنند.
به گزارش خزرآنلاین، استان گیلان علیرغم پتانسیل های اقتصادی 
فراوانی که در اختیار دارد اما با مشکلات زیادی دست به گریبان است.

وجود سواحل گسترده و جنگل های انبوه در کنار زمینه مساعد برای 
و  مرفه  جزو  را  استان  این  ساکنان  می تواند  دامداری  و  کشاورزی 
برخوردار ترین مردمان ایران زمین قرار دهد اما در عمل عدم برنامه 
ریزی مسئولان برای رفع محرومیت ها موجب شده فقر پنهانی در 

پس جنگل های انبوه و زیبای این استان نمایان شود.
استان  این  روستاهای  در دل  کنکاش  با کمی  را  این محرومیت ها 
می توان دید از جمله در شهرستان شفت که یکی از کم برخوردار ترین 

شهرستان های گیلان است.
یافتگی  توسعه  برای  که  است  کشور  شهرستان  از 31  یکی  شفت 
این  برون رفت  برای  مسئولان  شده  گفته  و  است  شده  انتخاب 
برنامه ها  این  هرچند  دارند  برنامه هایی  عقب ماندگی،  از  شهرستان 

تاکنون در حد شعار مانده اند.
در  مطلق  فقر  شاخص های  برخوردار،  کم  شهرستان های  از  جدای 
مناطق دوردست از شهر، کوهپایه ای و نهایتاً کوهستان ها بیشتر است 
و چه بسا افرادی در دل کوه ها هستند که از دید همگان پنهان مانده و 
سال ها نگاهشان را به دستی از غیب دوخته اند تا فریاد رس شأن باشد.

خانواده میرزایی در چنارودخان، مظهر فقر مطلق
خانواده میرزایی، یکی از خانواده های خوش گوهر، شرافتمند، باحیا و 
باعزت شهرستان شفت هستند که بنا بر هر دلیلی از حداقل های یک 
زندگی شهروند عادی زیر چتر سبز جنگل محروم و علاوه بر آن تقریباً 

از خدمات عمومی دولت نیز تاکنون بی نصیب مانده اند.
خانواده ای شش نفره از سه نسل اعم از یک مادربزرگ، دو برادر، یک 
خواهر، یک عروس و یک دختر 1۶ ساله که بزرگ ترین آرزوی آن ها، 

کوچک ترین آرزوی های مردم شهر است.
خانواده میرزایی در یک پناهگاه شبیه خانه کاه گلی در دل جنگل های 
چنارودخان از توابع بخش احمد سرگوراب شفت، بدون دسترسی به 
راه مواصلاتی زندگی می کنند. برای رسیدن به خانه پرمحبت این 
خانواده از شهر شفت حداقل باید دو ساعت در مسیر باشید. هیچ ردی 
از مسیر آمد و شد این خانواده از جاده اصلی وجود ندارد و تنها کسانی 

که این خانواده را می شناسند، راه رسیدن به آن ها را می دانند.
با چند 10 دقیقه کوه پیمایی از کف جاده خاکی، خانه کاه گلی خانواده 
میرزایی را در دل جنگل می توان مشاهده کرد. خانه ای که با چوب و 
گل بنا شده و خبری از سازه های بتنی نیست. ما برای جویا شدن از 

وضعیت زندگی خانواده میرزایی، نزدیک خانه شدیم.
عادی بودن زندگی در دل جنگل، خیالی اعجاب آور

وقتی به خانه بیشتر نزدیک تر شدیم، عمق محرومیت و مشکلات 
اهل خانه را بیشتر درک می کردیم و برای ما هرلحظه این سوال در 
ذهن متبادر می شد که زندگی در این نقطه از جنگل با وضعیت کنونی 

چگونه ممکن است؟
از آنجا که اهل خانه به محیط جنگل مشرف هستند، متوجه شدیم که 

از نزدیک شدن ما باخبر می شوند. صدای دخترکی که گویا نوه خانواده 
بود و ما را از لابه لای چوب و تخته های خانه مشاهده کرده بود، به 
گوش می رسید. او به اهل خانه می گفت: خدا رو شکر! کسی به سمت 
ما می آید… غریبه هستند. از ورود خود خبر دادیم و وارد محوطه خانه 
شدیم. اهل خانه برای داخل شدن به استقبال ما آمدند. تعارف کردند 
و گفتند که بفرمائید بالا بنشینید. بالا منظورشان کف ایوان بود. ایوانی 

که برای نشستن اهل خانه نیز فضایی نداشت.
خودمان را معرفی کردیم اما از آنجا که تاکنون تلویزیون نداشته و با 
فضای رسانه ای کاملًا غریبه بودند، ما را به عنوان خبرنگار نمی شناختند 
اما از گرمی ارتباطشان چیزی کم نمی شد و وقتی فهمیدند که قرار 
آن ها  و صدای  کنیم  آن ها کمک  به  برای حل مشکلاتشان  است 

باشیم، اشک شوق از چشمانشان جاری شد.
خانه ای پر از اثاثیه اما بدون امکانات اولیه

مریم، نوه خانواده، خانه و امکاناتش را به ما نشان می دهد. خانه ای با 
یک اتاق و یک ایوان که تقریباً فضایی برای نشستن و بر خواستن و 
یا خوابیدن و خوردن ندارد. اسباب و اثاثیه منزل و اهل خانه هر فضایی 
از فرش و موکت  است. در هیچ جای خانه خبری  پرکرده  را  خانه 
نیست. آن ها تاکنون یخچال و تلویزیون و اجاق گاز و دیگر ملزومات 

اولیه زندگی را نداشته اند.
این سرما، کانون گردهمایی اهل خانه  ایوان در  آتشگاهی در کنج 
»آقای میرزایی« است. دریافتیم که آن ها قوت و غذا را هم به زحمت 
تهیه می کنند، نیمی از اهل خانه، خانه نشین و نیمی دیگر برای کسب 

روزی روانه کوه و دامنه آن می شوند.
معلمی، آرزویی که با کرونا از مریم دور شد

دنبال بهانه ای بودیم تا گفت وگو با این خانواده را از سر بگیریم. مریم، 
شروع خوبی بود. او باسواد این خانه است. او بیشتر مشتاق است تا 

با ما برای رهایی از این مخمصه ارتباط بگیرد. با مریم به گفت وگو 
نشستیم. او از خودش این گونه می گوید: 1۶ ساله و تا کلاس هفتم 
از آن چیزی است که ما  درس خوانده ام، کرونا سایه اش سنگین تر 
فکر می کردیم. این ویروس منحوس موجب شده بود تا مریم دست 
از درس خواندن بکشد و با فقر خانواده، بیچارگی را به نظاره بنشینند.

مریم ادامه می دهد: یکی از آرزوهایش در درس خواندن، معلم شدن 
بود؛ آرزویی که حداقل تاکنون ناکام مانده است.

برای ما خیلی جالب بود که بفهمیم مریم با شرایط خاص موجود در 
منطقه چگونه این همه سال را به مدرسه رفته است. او می گفت همه 
این سال ها از این خانه تا چوبر را پیاده رفت وآمد می کرد و آخرین 
معدل درسی آن نیز 19 بوده است. حال بماند که این دختر چگونه 
به تنهایی خطرهای جنگل را به جان خریده و برای کسب دانش چه 

رنج هایی کشیده که خود و خدایش فقط از آن خبر دارند.
با صحبت کردن بیشتر با مریم متوجه شدیم که هر روز که این دختر 
بزرگ تر می شود، آرزوهایش کوچک و کوچک تر می شوند. او می گوید 
اکنون بزرگ ترین آرزویش این است که خانه ای داشته باشند، رفت و 

آمدی باشد، جاده ای داشته باشند، خوراکی و سایر موارد.
بی توجهی مسئولان، گله مشترک خانواده جنگل نشین میرزایی

همان گونه که انتظار داشتیم، اینجا هم صحبت از بی توجهی مسئولان 
است. البته گلایه های مریم از بی توجهی مسئولان به ویژه دستگاه های 
حمایتی بسیار زیادتر است. او نیز رنج غفلت مسئولان را در سینه دارد 
و بامتانت و اوج ادب از بی توجهی به نیازهایشان توسط کمیته امداد 
به حمایت های  امیدی  البته مریم دیگر  بهزیستی گلایه می کند.  و 

مسئولان ندارد و تمام نگاهش به خیران و نیکوکاران است.
از مریم، نوه خانواده به اکراه و به رغم میل باطنی عبور کردیم. احساس 
کردیم سوالاتمان نمکی بر زخم های پر شمارش است. رو به سوی 

مادربزرگ زمین گیر و پیر مریم کردیم. مادربزرگ صندوقچه راز خود 
را گشود و دفتر رنج نامه های یک عمر خود را البته با اصرار ما باز کرد. 
هرچقدر پیش تر می رفتیم، رنج نامه مادربزرگ مریم، دل سنگ را آب 
می کرد. پیرزنی که از توان برشمردن مشقت های خود عاجز بود و 
حوصله هم نداشت. خود سوخته بود اما فرزندان خود را در دامن گرفته 

و با روزگار می ساخت.
مادربزرگ مریم می گفت: روزگار و سختی هایش او را درهم فشرده 
پیرزن  این  باشد.  نشده  متحمل  که  نبوده  دنیا  در  سختی  هیچ  و 
چنارودخانی اکنون به حدی از ناامیدی رسیده بود که می گفت اگر 

الان هرچقدر پول هم در اختیار داشته باشد از زندگی لذتی نمی برد.
مصائبی که کمر مادر مریم را شکست

دارند،  پررنجی  و  مشقت بار  وضعیت  نیز،  خانواده  اعضای  دیگر 
و  می رود  راه  کهن سالان  همچون  است  جوان  زنی  که  مریم  مادر 
راست  روزگار  مصائب  و  مشکلات  برابر  در  را  کمر  که  سال هاست 
نکرده است. او می گوید: در طول عمرش تنها دو بار در شفت به دکتر 
رفته و چندین ماه در بستر خوابیده است. او نیز مناعت طبع خاصی 
دارد و به همین قدر سلامتی، راضی است و پیوسته خدا را شاکر است.

پدر مریم نیز به چوپانی مشغول است و روزی اهل خانه را با تلاش های 
شبانه روزی خود تأمین می کند و هزینه هایی که تأمین خوراک حداقلی 

افراد خانه تا داروهای برادرش را شامل می شود.
حداقل انتظارهای آقای میرزایی نیز از دولتمردان برآورده نشده و حتی 
می گوید تاکنون نیز هیچ اقدامی برای رفاه حال آنها انجام نشده است. 
شاید همین بی تفاوتی مسئولان شفت نسبت به پدر خانواده بوده که 

مریم کاملًا نسبت به مسئولان و حمایت آنها ناامید شده است.
همه قصه پررنج و مشقت مریم گزارش ما، به مادربزرگ، پدر و مادر 
مریم ختم نمی شود. مریم یک عموی میان سال با بیماری روحی و 
روانی و همچنین یک عمه جوان نیز دارد که زیستن در دل جنگل را 

برای آن ها گرچه با لذت اما مشقت بارتر کرده است.
حقوقی که نادیده گرفته شد

با مرور خلاصه ای از جریان زندگی خانواده میرزایی استنباط می شود 
حداقل حقوق خانواده میرزایی نادیده گرفته شده و خانواده ای در اوج 
متانت و نجابت خواسته های متعارفی را از دولت و دستگاه های متولی 

انتظار داشته و دارند، حداقل تاکنون پاسخ دریافت نکرده اند.
باید پاسخی برای این سوال پیدا کرد که چرا زندگی اسفبار و خارج 
از حد متعارف فقر سه نسل از یک خانواده در یک پناهگاه با وضعیت 
جغرافیایی خاص تاکنون توسط دستگاه هایی مثل بنیاد مسکن، کمیته 

امداد و بهزیستی ساماندهی نشده است؟
به هرحال زندگی یک خانواده شش نفره آسیب پذیر در یک شهرستان 
نوع  بهترین  از مناعت طبع خانواده و در  متأثر  برخوردار کشور  کم 
حالت کم کاری های مسئولانی است که انتظار می رود در اسرع وقت 
موردبررسی قرارگرفته و ساماندهی شوند. حضور مسئولان در کنار 
خانواده میرزایی و گرفتن تصمیمات درخور شأن آنها، ساماندهی، ارائه 
خدمات اجتماعی، بهداشتی، درمانی و توان بخشی حداقل ترین کاری 
است که انتظار می رود در دولت کنونی برای این خانواده انجام شود. 

در این میان خیران و نیکوکاران نیز می توانند نقش آفرین باشند.

وج دوچرخه سوار در حمایت از فوک کاسپین، گیلان تا گلستان را رکاب زدند یک ز
نوید بنی اسدی و سعیده جعفری، زوج دوچرخه سوار گیلانی، در حمایت از 
فوک کاسپین، این گونه ارزشمند و در خطر انقراض دریای خزر، صبح روز 
شنبه 24 مهرماه، حرکت خود را از رشت به سمت بندر ترکمن در استان 

گلستان آغاز کردند.
به گزارش خط اول ورزشی، ساسان کفایی مدیرکل محیط زیست استان 
گیلان که در مراسم بدرقه این دوچرخه سواران حضور داشت، گفت: کار 
این ورزشکاران قابل تحسین بوده و در واقع حرکت این فعالان محیط 

زیست، پیام رسان حفظ طبیعت منطقه و حیات وحش آن از جمله فک 
خزری می باشد که امیدواریم همه ما با فرهنگ سازی مناسب در حفظ 
محیط  زیست، حامی محیط  زیست در جامعه خود و سفیر محیط  زیست 

در جوامع مختلف باشیم.
گفتنی است، این زوج جوان رشتی در مدت ۶ روز مسیر 503 کیلومتری 

رشت تا بندر ترکمن را با شعار »ناجی فک کاسپین باشیم« رکاب زدند.
این زوج سایکل توریست روز جمعه نیز در مراسمی که موسسه سرزمین 

ایده آل ما با حضور رضویان رئیس کمیسیون بهداشت و محیط زیست 
شورای اسلامی شهر رشت ترتیب داده بود، حضور یافتند و به صورت 

نمادین به پویش #ناجی_فوک_کاسپین_باشیم پیوستند.
لازم به ذکر است، نوید بنی اسدی و سعیده جعفری پیشتر نیز با پیام صلح 
و دوستی  مسیرهای آستارا تا باکوی آذربایجان و خودی تا شهر وان ترکیه 

را نیز رکاب زدند.
فُک خزری یکی از پستانداران کمیاب آبزی دنیاست که فقط در دریای 

خزر و رودخانه های منتهی به آن زندگی می کند. این گونه تنها پستاندار 
دریای خزر محسوب می شود و به دلیل صید بی رویه و به هم خوردن 
شرایط زیستی و کاهش شدید جمعیت نیازمند حمایت بین المللی است. 
فک خزری به طور میانگین یک و نیم متر طول و ۶8 کیلوگرم وزن دارد و 
یکی از کوچک ترین انواع فک به شمار می رود. ساحل نشینان شمال به آن 
سگ آبی نیز می گویند. فک ها در میان هزار نوع جاندار خزر تنها پستاندار 

این دریا محسوب می شوند.



آیا رابرت مرداک بی خیال ایران شده است ؟
صاحب مقصودی 

رابرت مرداک، غول رسانه ای دنیا، مدتی را تلاش کرد، فارسی 
زبانان دنیا به خصوص ایرانیان را به جمع نیم میلیارد مخاطبی 
که روزانه زیر پوشش رسانه ای خود قرار دارد، اضافه کند، اما در 
ظاهر موفق نشد، ولی چه کسی قبول می کند، این ژنرال جنگ 
نرم که ٧0 شبکه تلویزیونی با 15 زبان مختلف دنیا همچون 
فاکس، فاکس نیوز و اسکای نیوز را داراست، او که مسئولیت 
180 روزنامه و مجله معتبر جهان؛ همچون دیلی تلگراف، وال 
استریت ژورنال، تایمز، ساندی تایمز، نیویورک پست و سان را بر 
عهده دارد و سایت هایی چون مای اسپیس و نشنال جئوگرافي 

را مدیرت می کند، بی خیال ایران شده باشد.
همه ما با سابقه این » ابر امپراطور رسانه « که کارش را از 
استرالیا آغاز کرد و به یک غول  روزنامه کوچک پدرش در 
رسانه  ای در دنیا تبدیل شد، آشنا هستیم. یهودی زاده ای که 
مذهبش را انکار می کند و به کلیسا می رود. مرداک 90 ساله 
ابتدا از مارگارت تاچر و جان میجر محافظه کار حمایت کرد و 
وقتی کوپنشان تمام شد در آغوش تونی بلر حزب کارگر افتاد، 
داستان شنود تلفنی هزاران مقام سیاسی در بریتانیا که به تعطیل 
نشریه »نیوز آو دِ وُرلد« انجامید و اعمال نفوذ سیاسی او هم 
یادمان هست. ترامپ هم علاقه خاصی به او داشت و سیلویو 
برلسکونی نخست وزیر ایتالیا هم مرتب به شام دعوتش می کرد، 
تمام روسای جمهور جمهوری خواه آمریکا نیز از رونالد ریگان 
گرفته تا ریچارد نیکسون روابط خوبی با مرداک داشتند، حتی 
انکار یهودی بودنش باعث نشد »بنیامین نتانیاهو » و »آریل 
شارون » روسای جمهور اسراییل با وی دوست نشوند، خلاصه 
که برای خود شرخری بود و حتما شنیدید که پنجاه روز قبل از 
حادثه یازده سپتامبر اقدام به اجاره 99 ساله برج های دوقلو و 
بیمه آن با مبلغ 100 میلیون دلار می کند، اقدام زیرکانه ای 
که با فرو ریختن ساختمان های تجارت جهانی به سودی بالغ 
بر هفت میلیارد دلار از شرکت بیمه می گردد. او حتی علاوه بر 
ساخت سریال معروف سیمپسون ها که پیشگویی های معروفی 
دارد، در سریال »مرد مسلح تنها« زندگی یک هکر را به نمایش 
می گذارد که اقدام به هواپیما ربایی از راه دور می کند و قصد 
کوبیدن آن به برج های دوقلو را دارد که در آخرین لحظات 
خلبان موفق به کنترل هواپیما می شود؛ علی ای حال مرداک 
بیش از آنکه سیاستمدار باشد با سکس و فوتبال، روزانه  بیش از 
50 میلیون از نسخ روزنامه هایش در سراسر دنیا را به فروش می 
رساند، موضوعاتی جذاب برای بشر امروز. حال فردی با چنین 
خصوصیاتی چرا باید از کنار بازار پرمخاطب رسانه ای فارسی 
زبانان که جمعیتی بالغ بر 200 میلیون نفر را شامل می شود، 
براحتی بگذرد؟ البته او به همین راحتی هم نگذشت، مرداک در 
دهه 1990 میلادي مصادف با دهه ٧0 شمسی، زمان ریاست 
جمهوری مرحوم هاشمی رفسنجانی با سفر به ایران درصدد 
خرید یا ایجاد پایگاهي رسانه اي در ایران برآمد که با ناکامي روبرو 
شد. البته این سفر کاملا محرمانه بود و وقتی نشریه » صبح » 
آن زمان این سفر محرمانه را فاش کرد، خیلی زود درش تخته 
شد؛ وزارت خارجه ارتباط خود با سفر مرداک را منکر شد و آن 
را گردن سازمان صدا و سیما انداخت، اما علی لاریجانی رییس 
وقت صدا و سیما هم با صدور اطلاعیه کوتاهي اعلام کرد که 
وي با دعوت یکي از معاونین، که از قضا مرداک را نمي شناخته، 
به ایران آمده و اکنون ماجرا تمام شده است. اما چه کسی باور 
می کند فردي به نامداري رابرت مرداک که برای روسای جمهور 
بزرگ دنیا ملاقه نمی زند، به دعوت یکي از معاونین صدا و 
سیما به ایران سفر کند؟ هر چه که بود راز سفر مرداک به ایران 
براي همیشه محرمانه  ماند. فقط نفهمیدیم رشد ناگهانی شبکه 
های تلوزیونی ایران در زمان لاریجانی را آیا باید به این سفر 
ربط دهیم یا خیر؟ چندی بعد حوالی سال 1383 یک بار دیگر 
مرداک یاد ایران می افتد و در سایت نشنال جئوگرافي خود نام 
خلیج فارس را به خلیج عربی تغییر می دهد، اگر چه با اعتراض 
گسترده ایرانیان دوباره خلیج فارس بر نقشه این سایت حک می 
شود ولی تجربه خوبی برای مرداک شد تا بداند چگونه باید با 
ایرانیان رفتار کند.از همین رو سال 1388 در اقدامی فرا تصور 
شبکه تلویزیونی فارسی 1 را توسط سعد محسنی که یک افغان 
استرالیایی  تبار بود، راه اندازی می کند و تصمیم داشت با مدیریت 
سینا ولی الله تا فارسی ۶ نیز پیش برود، اما دوبله نامناسب سریال 
های خارجی که عمدتا بنیان خانواده های ایرانی را هدف قرار 
گرفته بود، باعث شد سال 1395 مرداک درب این شبکه را ببندد 
و با سایر شبکه های فارسی زبان از جمله جم ادغام نماید. اگرچه 
عنوان شد این شبکه به خواست خود و جهت ادغام با شبکه های 
دیگر فارسی زبان تعطیل شد اما کیست که نداند با قدرت پیدا 
کردن شبکه های مجازی از سال 92، تریبون فارسی وان کاملًا 
شکسته شد. اگر خاطرتان باشد هویت زدایی از مفهوم خانواده 
به عنوان کوچکترین واحد اجتماعی مستقل و موثر، عادی جلوه 
دادن سقط جنین برای دختران، تعصب زدایی از کانون خانواده و 
ترویج بی تفاوتی نسبت به حریم خانواده، ترویج مفهوم زندگی با 
دیگران به جای ازدواج، ترویج فمینیسم، مخدوش کردن رابطه 
فرزندان در خانواده، ترویج خشونت در میان جوانان و نوجوانان 
از طریق پخش موزیک ویدئوهای خاص و پی ریزی و ایجاد 
آمادگی ذهنی تفکر شیطان پرستی در نوجوانان و جوانان از 
محورهای مهم فعالیت این شبکه بود، محورهایی که هم اکنون 

در فضای مجازی به وفور یافت می شود.
ناگفته نماند همزمان با فارسی وان شبکه تلویزیونی زمزمه نیز 
به راه افتاد که لقب خواهری با آن را داشت، ولی کمی پیشتر از 

فارسی وان، زمزمه نیز که همسو با آن بود، تعطیل شد.
زبانان  فارسی  جامعه  با  عملا  مرداک  رابرت  اتفاق،  این  با 
خداحافظی کرد، اما شما یک دلیل بیاورید که این غول رسانه ای 
دنیا در این 25 سال هیچ سرکی در زندگی ایرانیان نکشیده باشد، 
او که با دوبله سریال های جذاب خارجی در دهه 80 خدمت 
بزرگی به فارسی زبانان کرد تا از شر زیرنویس های مزاحم فیلم 
و سریال های خارجی راحت شوند، آیا اینبار در لباس دیگری 
مثلا طرح صیانت از فضای مجازی قصد خدمت به خانواده های 

ایرانی را ندارد؟
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آبان  فرا رسیدن 15  با  استان گیلان همزمان  ایران  بیمه  مدیرکل 
سالروز تاسیس بیمه ایران به عنوان تنها بیمه بازرگانی بخش دولتی 
که سهم قابل  توجهی در شبکه بازار بیمه کشور  دارد و تقاضای مردم 
مردم از بیمه ایران همچنان در صدر  بازار بیمه کشور قرار دارد ، از 
افزایش حق بیمه تعیین شده در سال جاری خبر داد و بیان کرد: تعهد 
بیمه ایران در حوزه مخاطرات طبیعی طی امسال 100 میلیون تومان 

شامل ۶0 میلیون برای ساختمان و 40 میلیون برای اثاثیه است.
حجت الله فلکیان با تاکید بر اینکه سهم بازار بیمه همچنان در اختیار 
بیمه ایران و مردم هم از بیمه ایران همچنان استقبال می کنند از 
بالا بودن ضریب نفوذ بیمه در گیلان که نشانگر آگاهی و فرهنگ 
مردم گیلان دارد پرداخت و با اشاره به فعالیت حدود 30 شرکت بیمه 
خصوصی در بخش های بازرگانی کشور، اظهار کرد: حدود 2٧ شرکت 

در استان گیلان فعال هستند و دفتر و شعبه دارند.
وی با بیان اینکه بیمه ایران در این رقابت به تنهایی بیش از 30 درصد 
بازار بیمه استان را در بخش بیمه های غیر زندگانی در اختیار دارد، 
تصریح کرد: همچنین حدود شش درصد بیمه های زندگانی استان در 

اختیار بیمه ایران است.
مدیرکل بیمه ایران در گیلان، 3٧ درصد حق بیمه تولیدی صنعت بیمه 
در استان را متعلق به شرکت سهامی بیمه ایران دانست و افزود: ضریب 
نفوذ بیمه یکی از مهمترین شاخص های توسه یافتگی کشورهاست 
و سهم حق بیمه تولیدی صنعت بیمه را در درآمد ناخالص ملی کشور 

و استان نشان می دهد.
فلکیان، با اشاره به آشنایی مردم گیلان با مباحث بیمه ای، عنوان کرد: 
ضریب نفوذ بیمه در گیلان و کشور به ترتیب 2.8۶ و 2.52 درصد می 
باشد که نشان می دهد مردم گیلان از نظر فرهگ بیمه ای توسعه 

یافته هستند.
وی گیلان را جزو سه استان برتر در ضریب نفوذ بیمه دانست و گفت: 

بیمه های اتومبیل در سبد حق بیمه های تولیدی نقش پررنگی دارد 
که ناشی از اجباری بودن بیمه نامه شخص ثالث است لذا دارندگان 

وسائط نقلیه الزاما باید بیمه نامه شخص ثالث داشته باشند.
مدیرکل بیمه ایران در گیلان در گفت وگوی ویژه خبری شبکه باران، 
با اشاره به افزایش قابل توجه استفاده از بیمه نامه بدنه اتومبیل در سال 
های اخیر، اضافه کرد: بیش از ۶0 درصد حق بیمه تولیدی در کشور 
مربوط به بیمه اتومبیل است. در استان گیلان نیز طی نیمه نخست 
امسال 5٧ درصد حق بیمه تولیدی در اختیار بیمه نامه های شخص 

ثالث و پس از آن بیمه درمان تکمیلی بوده است.
وی مجموع حق بیمه تولیدی صنعت بیمه در دو بخش اتومبیل و 

درمان استان گیلان را ٧0 درصد دانست و یادآور شد: شرکت های 
بیمه در قالب بیمه نامه های آتش سوزی واحدهای مسکونی سه خطر 

اصلی آتش سوزی، صاعقه و اتفجار را تحت پوشش قرار می دهند.
فلکیان، سیل، زلزله و رانش زمین را از دیگر خطرات طبیعی مربوط 
به واحدهای مسکونی دانست و خاطرنشان کرد: میانگین کشوری این 
رشته بیمه ای شش درصد است که در استان گیلان هفت درصد 

می باشد.
و خدمات  در بخش خسارت  را  بیمه  تمایز شرکت های  وی وجه 
پس از فروش دانست و عنوان کرد: شرکت سهامی بیمه ایران واحد 
اختصاصی خسارت در بخش اتومبیل را فعال کرده تا فرایند دریافت 

خسارت به حداقل زمان ممکن برسد.
مدیرکل بیمه ایران در گیلان، با اشاره به استفاده از خدمات شرکت 
های ارزیاب خسارت توسط بیمه ایران، یادآور شد: کار تخصصی این 
شرکت ها ارزیابی خسارت در رشته های مختلف است و بیمه ایران 
برای کاهش فرایند رسیدگی این اقدام را انجام داده است و لذا در حوزه 
بیمه نامه شخص ثالث بهترین عملکرد را داریم و رسیدگی به پرونده 

های کامل بیش از یک ماه زمان نمی برد.
فلکیان، با بیان اینکه در ایام شیوع بیماری کرونا اقدام به تقبل تمام 
هزینه های بستری بیمه شدگان در قالب بیمه نامه های تکمیلی 
کردیم، گفت: با توجه به سردرگمی مردم در نخستین روزهای شیوع 
کرونا و عدم تمدید بیمه نامه ها به واسطه شرایط قرنطینه، طی چهار 

ماه اول اقدام به تامین خسارت بیمه نامه های تمدید نشده کردیم.
وی با اشاره به پیش بینی بیمه آتش سوزی 300 هزار واحد مسکونی 
روستایی در سال گذشته، اضافه کرد: بیش از ٧5 هزار واحد مسکونی 
روستایی معادل 30 درصد جامعه آماری استان، بیمه نامه آتش سوزی 

با خطرات طبیعی متنوع را دارند.
مدیرکل بیمه ایران در گیلان، از افزایش حق بیمه تعیین شده در سال 
جاری خبر داد و بیان کرد: تعهد بیمه ایران در حوزه مخاطرات طبیعی 
معادل 40 میلیون تومان شامل 30 میلیون تومان برای ساختمان و 10 
میلیون تومان برای اثاثیه بود که امسال به 100 میلیون تومان شامل 
۶0 میلیون برای ساختمان و 40 میلیون برای اثاثیه افزایش پیدا کرده 

است. همچنین بنیاد برکت 30 درصد حق بیمه را متقبل می شود
وی همچنین از اعمال تخفیف های ویژه همزمان با فراررسیدن 15 
آبان ماه هشتاد ششمین سالروز تاسیس بیمه ایران اشاره کرد و از مردم 
درخواست کرد : از نمایندگی های ما در سراسر استان می توانند میزان 

تخفیف ها برای بخش های مختلف بیمه ای را جویا شوند .

دهه  چند  معضلات  از  یکی  کثیف  طلای  همان  یا  زباله  انباشت 
اخیر گیلان بشمار می رود اما این معضل می تواند در آینده نزدیک 
با برنامه ریزی ، نظارت و همچنین پیگیری مسئولان برای همیشه 

برطرف شود.
به گزارش روز سه شنبه خبرنگار ایرنا، زباله که به طلای کثیف در 
جهان مشهور است چند سالی است که مشکلات عدیده ای را در 
گیلان به خصوص برای ساکنین منطقه سراوان رشت ایجاد کرده و 
مردم این خطه و همچنین مردم سایر نقاط گیلان امیدوار هستند که 
با روی کارآمدن استاندار بومی و همچنین شورای ششم شهر و روستا، 

مشکل زباله این طلای کثیف برای همیشه برطرف شود.
اما چگونه و با چه تدابیری می توان معضل زباله را از بین برد تا مردم 
مناطقی که در مجاورت انباشت این طلای کثیف زندگی می کنند، از 
مشکلات این معضل اجتماعی از جمله بوی بد گرفته تا وجود حیوانات 
و حشرات موذی و حتی بعضی از بیماری های پوستی، رهایی یابند. 
البته در این میان نباید آلودگی های زیست محیطی همچون نفوذ 
شیرابه به طبیعت، آسیب به پهنه های طبیعی جنگلی یا جلگه ای و 

موارد دیگر را نادیده گرفت .
همچنین اختصاص بودجه های ملی که با تلاش مسئولان ارشد 
استان و نمایندگان مردم گیلان در مجلس شورای اسلامی میسر 
است، باعث می شود تا مشکلات راه اندازی نیروگاه زباله سوز رشت 
و  کند  حل  را  استان  پسماند  بحران  از  بزرگی  بخش  می تواند  که 
همچنین افتتاح فازهای کودآلی تسریع یابد تا معضل زباله یک بار 

برای هیشه برطرف شود.
پهنه سبز سراوان رشت سالهاست به یکی از دغدغه های مهم مردم و 
دوستداران محیط زیست گیلان و کشور تبدیل شده است. محل دپوی 
زباله سراوان با وجود اینکه چندین سال از عمر استاندارد و قانونی آن 
گذشته، اما به دلیل عدم تحقق وعده های مدیریتی همچون احداث 
نیروگاه زباله سوز همچنان میزبان زباله بخش عمده ای از استان است 
به طوری که دیگر از ظرفیت و گنجایش آن چیزی باقی نمانده است.

هم اینک براساس آمارهای ارائه شده، روزانه نزدیک به 2 هزار تُن 
زباله در مناطق شهری و روستایی گیلان تولید می شود و در این 
میان بیشترین تولید زباله در روز، مربوط به کلانشهر رشت است که در 
ایام نوروز با ورود مسافران و گردشگران میزان زباله تولیدی این شهر 
به حدود 250 تن می رسد و همگی راهی خطه سبز سراوان رشت 
می شوند اما با راه اندازی نیروگاه ۶00 تنی زباله سوز رشت می توان 

انباشت زباله در این منطقه را از بین برد.  
نظارت دقیق بر کار پیمانکاران 

یکی از معضلات و عدم اجرایی شدن پروژه های مهم و ملی، عدم 
نظارت دقیق بر کار پیمانکاران است و طی چند سال اخیر نیز نیروگاه 
۶00 تنی زباله رشت همین مشکل را داشته و این امر باعث شده است 
که تاکنون پروژه نیروگاه رشد چندانی نداشته باشد و فقط در وضعیت 

ثابت خود درجا زند.
تغییر نوسانات ارز نیز یکی از معضلات راه اندازی و اجرایی شدن این 
پروژه بزرگ ملی بود، اما به طور حتم مسئولان باید نظارت دقیق تری 
بر کار پیمانکاران داشته باشند تا راه اندازی این پروژه دیگر با مشکل 

مواجه نشود.
البته شاید در موضوع تجهیزات بتوان نوسانات ارزی را مشکلی مهم 

تلقی کرد اما اینکه ابنیه و ساختمان نیروگاه تا به امروز تنها پیشرفت 
حدود 20 تا 30 درصدی داشته محلی برای سوال است.

همچنین با روی کار آمدن شورای ششم رشت و انتخاب شهردار که 
از بدنه همین شورا بوده، هم اینک همدلی و همکاری مناسبی بین 
شورا و شهرداری رشت وجود دارد که با توجه به این امر، مردم انتظار 
دارند که با وجود این همدلی، روند اتمام پروژه های نیمه تمام شهری 
سرعت بیشتری یافته و نیروگاه زباله سوز رشت نیز به سرعت به مرحله 

بهر برداری برسد.   
این در حالی است که باید کار پیمانکاران زیر ذره بین دقیق تری 
قرار گرفته تا دوباره مردم شاهد خلف وعده نباشند و پیمانکاران طبق 
قرارداد، به وظایف خود عمل کرده و پروژه ها در مدت معین، به بهره 

برداری برسند. 
تعیین زمان بندی برای بهره برداری از نیروگاه زباله سوز

رئیس کمیسیون بهداشت، محیط زیست و خدمات شهری شورای 
اظهار  محیطی  زیست  مشکلات  خصوص  در  پیش تر  رشت  شهر 
داشت: موضوعاتی همچون دپو زباله ، احداث تصفیه خانه شیرابه ، 
احداث نیروگاه زباله سوز ۶00 تنی و 2 رودخانه زرجوب و گوهررود 
از موضوعات برجسته زیست محیطی هستند که در سلامت مردم 
گیلان و حفظ سلامت محیط زیست و همچنین حفظ تالاب بندرانزلی 

موثر هستند.
سیدحسین رضویان چندی پیش در گفت و گو با خبرنگار ایرنا اعلام 
کرد که در خصوص پیشرفت و نحوه چگونگی به بهره برداری رسیدن 
نیروگاه زباله سوز رشت نیز با مسئولان و پیمانکاران آن جلساتی را 
برگزار و در نهایت نیز باید زمان به بهره برداری رسیدن این پروژه به 

طور دقیق مشخص و معلوم شود.
به طور حتم اعلام زمان بندی نه تنها می تواند در برنامه محور بودن 
عملیات اجرایی نیروگاه زباله سوز میسر باشد، بلکه زمینه را برای مطالبه 

گری از مسئولان برای وعده های داده شده نیز هموار می سازد. 
نظارت دقیق بر هزینه کرد بودجه و اعتبارات 

از سوی دیگر تاکنون نیز بودجه هایی برای راه اندازی مشکلات و 
معضلات زیست محیطی گیلان به خصوص برای نیروگاه ۶00 تنی 

زباله سوز رشت اختصاص یافته است که برای هزینه کرد این بودجه 
ها اما و اگرهایی وجود دارد که این امر باعث شده تا دستگاه قضا نیز 

به این بخش ورود کند.
از سوی دیگر با روی کارآمدن دولت سیزدهم و همچنین انتخاب 
استاندار بومی که شعار دولت و استاندار جدید گیلان مبارزه با فساد 
است، مردم انتظار دارند که پس از این ، بودجه هایی که برای پروژه ها 
در نظر گرفته می شود نیز تحت نظارت مسئولان باشد تا اعتبارات ملی 

و استانی به طور دقیق و در هدف تعیین شده مصرف شود.
هم اینک نیز این انتظار می رود که مسئولان ارشد استان گیلان به 
خصوص استاندار و نمایندگان مردم گیلان در مجلس شورای اساامی 
و همچنین شهرداری و شورای شهر رشت، اقدمات ارزنده ای را در 
جذب بودجه های لازم برای به بهره برداری رسیدن پروژه های در 

دست اقدام داشته باشند.
اما انتظار به حق مردم این است که این بودجه ها در زمان مدت معین 
و لازم جذب و به پروژه ها تزریق شود و از سوی دیگر، هزینه کرد 
آن نیز شفاف سازی و مشخص باشد تا دیگر پروژه ها برای به بهره 

برداری رسیدن دچار مشکل نشوند.       
تداوم نظارت دستگاه قضا 

قرارداد ساخت نیروگاه ۶00 تنی زباله سوز رشت در سال 1392 توسط 
شهرداری رشت منعقد شد که تاکنون با گذشت حدود یک دهه و 
عبور از 2 شورای شهر کمتر از 20 درصد پیشرفت فیزیکی داشته 
است. این نیروگاه، قابلیت تولید 38 هزار مگاوات برق در سال نیز 

پیش بینی شده است.
کل اعتبار پیش بینی شده برای احداث نیروگاه زباله سوز در قرارداد 
سال 92، حدود 40 میلیون دلار بود که شهرداری رشت ابتدا باید 25 
درصد پیش پرداخت را برای خرید تجهیزات تزریق می کرد اما بر 
اساس آخرین گزارش رسمی تاکنون 18.5 درصد آن تزریق شده است 
این درحالی از که در آن زمان و اواسط دهه 90 شهرداری می توانست 
با تزریق به موقع اعتبارت در فضای خارج از تحریم تجهیزات مورد 

نظر را در زمان مناسب تهیه کند.
اما هم اینک با ورود دستگاه قضا ، پرونده ای در خصوص وضعیت 

نیروگاه ۶00 تنی زباله سوز رشت و قراردادهای موبوط به احداث آن 
تشکیل شده است و تمامی موضوعات مربوطه از جمله تصفیه خانه 
شیرابه، کود آلی، نیروگاه زباله سوز، قراردادها و نحوه مصرف بودجه 
اختصاص یافته به پروژه های ذیربط نیز در حال بررسی و رسیدگی 

قضایی می باشد.
از سوی دیگر با توجه به گفته مسئولان دستگاه قضای استان گیلان، 
انجام  عدم  دلیل  به  مختلف  های  حوزه  در  عمومی  تضییع حقوق 
تکالیف قانونی توسط مدیران سازمان ها، ادارات و نهادهای عمومی 
در خصوص پسماند سراوان قطعی می باشد و از این رو، دادسرای 
استان در چارچوب قانونی، برخورد قاطعانه با متخلفان را در دستور 

کار قرار داده است.
دادستان مرکز گیلان نیز در گام نخست، همکاری با دستگاه های 
اجرایی با نگاه پیشگیرانه و با هدف هم افزایی ، جلوگیری از وقوع 
تخلفات ، اخطار و تذکر خطاب به مدیران مربوطه را در دستور کار قرار 
داده چون حل معضل پسماند، مطالبه جدی مردم و نخبگان استان 

است.
بنا به این گفته، هم اینک پرونده پسماند سراوان با ارجاع به هیات 
کارشناسی و احضار بعضی مسئولان و متولیان امر و استماع اظهارات 
شهود و مطلعان، مسیر مناسبی را طی می کند و با توجه به حساسیت 
دستگاه  قضا، به طور حتم با هرگونه تخلف و ترک فعل یا سوء جریان 

دارای وصف مجرمانه بدون اغماض برخورد خواهد شد.
به طور حتم ورود دستگاه قضا به پروژه هایی اینچنینی را باید به فال 
نیک گرفت، زیرا حتی در کشورهای توسعه یافته اجتماعی و اقتصادی 
نهادهای قضایی به عنوان تامین کننده حقوق عمومی ناظر بر عملکرد 
نهادهای خدماتی و اجرایی هستند. این مسئله می تواند در پیگیری 

جدی نهادها و همچنین پاسخگویی آنان موثر باشد.
مسئولیت پذیری دستگاه های متولی 

در پایان باید گفت که یکی از شروط اصلی رفع دائم مشکل پسماند 
گیلان مسئولیت پذیری نهادهای متولی و پاسخگویی آنان به رسانه 
ها بعنوان نمایندگان افکار عمومی است، انتظار می رود که دستگاه 
های متولی در این بخش نیز مسئولیت پذیری خود را بیشتر کرده و به 
وظایف محوله به دقت نظارت داشته باشند تا دیگر شاهد نارسایی در 

احداث یک پروژه یا برنامه نباشیم.
با توجه به زمان طولانی برای احداث و به بهره برداری رسیدن یک 
پروژه ، به طور حتم نظارت ها دقیق نیست که نمونه بارز آن را می 
توان به احداث نیروگاه ۶00 تنی زباله سوز رشت اشاره کرد که با 
وجود گذشت چند سال از آغاز بکار آن، پیشرفت فیزیکی ناچیزی 

داشته است.
به همین دلیل مردم انتظار دارند که با توجه به هدف و شعار دولت 
سیزدهم مبنی بر برخورد با مفاسد به خصوص مدیران نالایق و مفسد، 
مسئولان نیز در این بخش جدی تر ورود کرده تا بتوانند به درستی به 

امورات نظارت داشته باشند.
این در حالی است که به طور حتم برخورد با پیمانکاران و مجریانی 
که با دریافت بودجه، عملکردی نداشته و یا در حین کار، تمایلی برای 
اتمام آن نداشتند نیز باید از سوی دستگاه های متولی ، پیگیری و با 

آنان برخورد شود تا به اینگونه از تضییع حقوق مردم جلوگیری شود.

 : در گیلان  ایران  بیمه  ــرکل  فلکیان مدی

ســهم بازار بیمه کشور همچنان در اختیار بیمه ایران است

چگونه معضل طلای کثیف از گیلان رخت می بندد ؟

فاضلی مقدم  ارشیا 
فینال  به بخش 

ره  هفتمین جشــنوا
یافت راه  ملی مدرسه 

این جشنواره که به صورت سراسری بین تمام دانش آموزان کشور و مدارس در مقاطع ابتدایی راهنمایی و دبیرستان در بخش های فیلم کوتاه داستانی و مستند ، انیمیشن فیلم کوتاه علمی ، نماهنگ 
برگزار شد 

در این جشنواره  890 دانش آموز شرکت کردند که 1339 اثر به دبیرخانه جشنواره ارسال گردید
ارشیا فاضلی مقدم دانش آموز مدرسه اخوان با فیلم های کوتاه ) پاداش خوبی - عشق بازیگری - کلمه ( 

در این جشنواره حضور داشت که هر سه فیلم این هنرمند خردسال در مقطع دوم ابتدایی به بخش فینال این جشنواره راه پیدا کرد
گفتنی است که این هنرمند خردسال همکنون سریال نیسان آبی به کارگردانی منوچهر هادی را در حال پخش دارد.

بالا بودن ضریب 
نفوذ بیمه  در گیلان 

نشان از آگاهی 
بالای مردم دارد
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علیزاده، رئیس هیئت بوکس 
سپاه قدس گیلان شد

آغاز یازدهمین دوره لیگ 
بسکتبال بزرگسالان گیلان 

محسن خاکزاد رئیس کمیته 
استان های فدراسیون والیبال شد

به عنوان سرپرست هیئت بوکس  علی علیزاده، 
بسیج سپاه قدس گیلان منصوب شد.

سرهنگ  ابلاغ  با  ورزشی،  اول  خط  گزارش  به 
تربیت  مسئول  اکبری  زاد  اصغر  علی  پاسدار 
علی  گیلان،  قدس  سپاه  بسیج  ورزش  و  بدنی 
این  بوکس  هیئت  سرپرست  عنوان  به  علیزاده 

نهاد منصوب شد.
گفتنی است، علیزاده در کارنامه خود دبیر هیئت 
شهرستان  بوکس  هیئت  رئیس  استان،  بوکس 
استان  کارگری  بوکس  هیئت  رئیس  و  رشت 

گیلان را داراست.

استان  بسکتبال  هیات  عمومی  روابط  مسئول   
بسکتبال  لیگ  دوره  یازدهمین  آغاز  از  گیلان 

بزرگسالان مردان گیلان خبرداد.
 ایمان رنجکش با اشاره به قرعه کشی این دوره 
از مسابقات گفت : لیگ بسکتبال گیلان پس از 
بکار  آغاز  سرانجام  کرونا،  شیوع  از  وقفه  2سال 

کرده است.
لیگ  در  کننده  شرکت  تیم های  تعداد  به  وی 
داماش   : افزود  و  کرد  اشاره  گیلان  بسکتبال 
سپیدرود  نوین،  داماش  مقامت،  وارش  رشت، 
آستانه  بسکتبال  خانه  بندرانزلی،  ملوان   ، رشت 
تیم  امید شرق، 8  و  لنگرود  اپ  پارسی  اشرفیه،   

شرکت کننده در مسابقات لیگ 1400 هستند.
رنجکش افزود : از این بین 3 تیم ملوان، داماش 
و سپیدرود، امسال در لیگ دسته یک بسکتبال 

ایران نماینده استانمان خواهند بود.
مسئول روابط عمومی هیات بسکتبال گیلان به 
پخش مستقیم این مسابقات اشاره کرد و گفت 
را  استان  لیگ  بازی های  تمامی  علاقه مندان   :
بسکتبال  هیات  اینستاگرام  صفحه  از  می توانند 
کنند.  تماشا  اختصاصی  گزارشگر  بهمراه  گیلان 
هفته  از  بازی ها  امیدواری  ابراز  همچنین  وی 
آینده بر روی پلتفرم سینماک قابل مشاهده برای 

بسکتبال دوستان خواهد بود.
چهارمین  برگزاری  مقدمات  از  همچنین  وی   
دوره لیگ بسکتبال بانوان استان گیلان در آینده 

نزدیک خبر داد.

حکم  با  گیلان  استان  والیبال  هیات  رئیس 
رئیس فدراسیون، رئیس کمیته امور استان های 

فدراسیون والیبال شد.
رئیس  داورزنی  محمدرضا  اول،  خط  گزارش  به 
خاکزاد  محسن  حکمی  طی  والیبال  فدراسیون 
رئیس  سمت  به  را  گیلان  استان  هیات  رییس 
والیبال  فدراسیون  های  استان  امور  کمیته 

منصوب کرد. در متن این حکم آمده است:
جناب آقای محسن خاکزاد

با سلام
به  جنابعالی  تجربه  و  تخصص  به  نظر  احتراماً 
امور  کمیته  رئیس  عنوان  به  حکم  این  موجب 
اسلامی  والیبال جمهوری  فدراسیون  استان های 
ایران منصوب می شوید. امید است با اتکال به 
و  کوشا  محوله  وظایف  انجام  در  منان  خداوند 

موفق باشید.
محمدرضا داورزنی رئیس فدراسیون

تیر سال  است محسن خاکزاد 13  به ذکر  لازم 
گیلان  والیبال  هیات  انتخابات  مجمع  در  جاری 
رئیس  عنوان  به  برای چهار سال  آرا  اکثریت  با 

هیات والیبال استان گیلان انتخاب شد.

خبر

باشگاه پرهوادار سپیدرود رشت در میان مشکلات فراوانی که دارد 
این روزها با ضرب الاجل سازمان لیگ برای تعیین تکلیف وضعیت 

مبهم مالکیتی اش برای شرکت در لیگ دسته دوم روبه رو است.
 تیم فوتبال سپیدرود پس از چند سال رویایی که لیگ دسته دوم 
تا حضور در لیگ برتر را تخت گاز سفر کرد، پس از دو سقوط پی 
در پی دو سالی هست که در لیگ دسته دوم دست و پا می زند و با 
اخباری که از این تیم به گوش می رسد فاصله چندانی با یک انفجار 

بزرگ ندارد.
بسته  فنی،  و  مدیریتی  پی درپی  تغییرات  مالک مشخص،  نداشتن 
بودن پنجره نقل و انتقالاتی، خالی بودن حساب باشگاه و نداشتن 
حامی مالی، تخریب ورزشگاه عضدی و در اختیار نداشتن ورزشگاه 
سردار جنگل رشت، دخالت های مسئولین محلی در مسائل مختلف 
باشگاه و عدم حضور هوادارانش در ورزشگاه تنها قسمتی از مشکلات 

مشترک سپیدرود در 5 سال گذشته هستند.
اما آنچه که این روزها بیشتر از همیشه ناقوس را برای قدیمی ترین 
تیم فوتبال گیلان به صدا در آورده است مبهم بودن مسائل مالکیتی 
این باشگاه هست که بر مبنای اخطار رسمی مسئولان سازمان لیگ 
در صورت عدم برطرف شدن این مشکل اجازه شرکت در لیگ دسته 

دوم که هفته آینده آغاز می شود را به سپیدرود نخواهد داد.
سپیدرود هفته گذشته در جام حذفی برابر تیمی از خوزستان به میدان 
رفت که تا چند ساعت مانده به آغاز مسابقه به دو دلیل اجازه به 
میدان رفتن این تیم از سوی کمیته تعیین وضعیت به سپیدرود داده 
نشده بود که یکی بسته بودن پنجره نقل و انتقالاتی این تیم به 
دلیل بدهی 2 میلیارد و 2۶5 میلیون تومانی این باشگاه و دیگری 

نامشخص بودن وضعیت مالکیتی سپیدرود بوده است.
از آنجایی که سید مهدی آقازاده مدیرعامل سپیدرود در فصل گذشته 
از بدهی این باشگاه را تسویه  توانسته بود حدود 2 میلیارد تومان 
کند و خوش حسابی خود را در کمیته تعیین وضعیت ثابت کرده بود 
موفق شد تا با گذاشتن چک تضمین اجازه شرکت در جام حذفی را 
دریافت کند تا پس از آن با جلب رضایت و تسویه با تعداد دیگری 
از شاکیان مشکل تیمش را برطرف کند.اما بخش دوم ماجرا بزرگتر 
و پیچیده تر از آن است که مدیرعامل این باشگاه به تنهایی قادر به 
برطرف کردنش باشد و در واقع از حدود اختیارات یک مدیرعامل 
به کلی خارج است و آن اخطار شدید سازمان لیگ مبنی بر تعیین 

تکلیف قطعی مسئله مالکیت باشگاه سپیدرود است.
باشگاه سپیدرود در  اجازه شرکت  برای صادر کردن  لیگ  سازمان 
لیگ دسته دوم؛ نام مالک و پروانه مالکیتی دارای اعتبار، شرکت 
ثبت شده ای که مالک باشگاه باشد، شناسه اقتصادی و شناسه ملی 
شرکت، مدارک هویتی اعضای هیئت مدیره، رییس هیئت مدیره و 
مدیرعاملی که منتخب هیئت مدیره باشد و سایر اسنادی که نشان 
دهد سپیدرود دارای ساختار مالکیتی مشخصی است را از این باشگاه 

طلب کرده است.
واقعیت ماجرا این است که سپیدرود هیچ کدام از این موارد مطرح 
شده را ندارد و متاسفانه با گره کوری که در بحث مالکیتی این تیم 
زده شده از یک سو و عدم اراده مسئولین امر تا امروز در برطرف 
کردن این مشکلات از سوی دیگر امید چندانی به بهبود اوضاع این 

تیم نمی رود.
آخرین اقدام جدی برای حل مشکلات مالکیتی سپیدرود مربوط می 

شود به پاییز سال گذشته که فرماندار رشت با تشکیل کارگروهی 
متشکل از فرماندار، مدیرکل ورزش و جوانان و رییس هیئت فوتبال 
گیلان، نمایندگان رشت در مجلس و نمایندگان چند نهاد نظارتی 
با اعلام فراخوانی از متقاضیان دریافت مالکیت سپیدرود دعوت به 

عمل آوردند.
مالکیت،  متقاضیان  رزومه  بررسی  از  پس  کارگروه  این  نهایت  در 
هیچکدام از آنها را واجد شرایط تشخیص نداد که با توجه به رزومه 
اغلب متقاضیان و اعلام انصراف تعدادی از آنها عملکرد و دقت نظر 
این کارگروه در ممانعت از یک واگذاری اشتباه دیگر جای تقدیر دارد 
و کاش در واگذاری شتابزده سپیدرود به تمامی مالکین 5 سال اخیر 

نیز چنین کارگروهی تشکیل و اعمال نظر می کرد.
مشکلات مالکیتی سپیدرود از جایی آغاز شد که در آغاز لیگ دسته 
دوم فصل 94-95 جمشید غلامی مالک وقت این باشگاه با ارسال 
نامه ای از تیم داری اعلام انصراف کرد و محمد پورمحسن مدیرعامل 
شد  موفق  و  گرفت  برعهده  را  سپیدرود  اداره  مسئولیت  تیم  این 
سپیدرود را همراه با تیم مدیریتی خود به لیگ دسته اول رهنمون 
سازد تا پس از کش و قوس فراوان، مالکیت قطعی این باشگاه از 

سوی اداره ورزش و جوانان گیلان به وی واگذار شود.
پسپیدرود در زمان پورمحسن و تیم مدیرتی وی برای نخستین بار 
صاحب هیئت مدیره واقعی و ساختار شد و با ارائه طرحی کار شده 
به شهرداری کلانشهر رشت برای نخستین بار در تاریخ این باشگاه 
مجوز اسپانسری شهرداری با رقمی نزدیک به یک میلیارد تومان 
صادر شد و نام سپیدرود پس از سال ها دوباره بر سر زبان افتاد اما این 
اتفاقات خوب آغازی شد برای طمع کاری های عده ای که همیشه 

دنبال حاضری خوری بودند.
سپیدرود که به دلیل تاخیر در پرداخت قسط نخست مبلغ اسپانسری 

به  دست مسئولین  بهانه  بود  شهرداری دچار مشکلات مالی شده 
وقت اداره کل ورزش و جوانان افتاد تا با تشکیل جلسه ای، مالکیت را 
از پورمحسن سلب و به صورت موقت به هیئت فوتبال گیلان واگذار 
شود و هرگز تا به امروز به این تخلف آشکار که مبنای یک بدعت 

نامیمون و دخالت های بعدی مسئولان بود رسیدگی نشد.
دلیل  به  اما  کند  برتر صعود  لیگ  به  موفق شد  سپیدرود هر چند 
نداشتن مالکیت مشخص و عدم اجازه تیم داری توسط هیئت فوتبال 
پس از گذشت یک سال در یک فرایند شتاب زده و بدون تحقیق و 
بررسی از سوی مدیرکل وقت ورزش و جوانان گیلان در سال 9۶ 
به فردی به نام کیومرث بیات به صورت موقت واگذار شد و پس از 
گذشت کمتر از یک ماه دوباره از بیات بازپس گرفته شد و در اختیار 
تن زاده قرار گرفت. پس از تثبیت ماندگاری سپیدرود در لیگ برتر در 
سال 9٧ در پی یک جنگ آشکار ما بین اداره کل ورزش و جوانان، 
هیئت فوتبال و برخی مسئولین سیاسی وقت با تن زاده در نهایت 
بازهم در یک فرایند  از وی سلب مالکیت شد و  باشگاه سپیدرود 
شتاب زده دیگر به یک فرد غیر بومی به نام محمد نوین واگذار شد و 
پس از چند ماه دوباره از نوین بازپس گرفته شد و به صورت موقت 

در اختیار بیات قرار داده شد.
در ادامه و در حالی که ثابت قدم شهردار سابق رشت با یک تیم مالی 
قابل قبول تقاضای در اختیار گرفتن قطعی باشگاه سپیدرود را داده 
بود به دلیل باز بودن شکایت  مالکین سابق )پورمحسن، تن زاده و 
نوین( و عدم امکان محقق شدن درخواست های معقولانه ثابت قدم 
این واگذاری صورت نگرفت تا یک موقعیت طلایی برای سامان 
به علی کریمی  باشگاه سپیدرود  و  برود  از دست  تیم  این  گرفتن 

واگذار شد.
در ارتباط با مالکیت علی کریمی در سپیدرود باید چند نکته را در 

نظر گرفت که وی هرگز تمایلی  برای مالک شدن نداشت و در 
اصل کریمی برای طرح شکایت و نقد کردن طلبش از تن زاده به 
رشت آمده بود که مسئولین اداره کل ورزش و هیئت فوتبال گیلان 
مسلسل وار  و  اشتباه  پر  واگذاری  چند  هجمه های  از  رهایی  برای 
قبلی و تحت الشعاع قرار دادن عدم واگذاری به ثابت قدم که در بین 

سپیدرودی ها بسیار محبوب بود، این انتقال را رقم زدند.
در پروسه انتقال سپیدرود به علی کریمی قولی مانند پرداخت بیش از 
دو میلیارد از ۶.5 میلیارد بدهی سپیدرود توسط اداره ورزش وجوانان 
نمایندگان  از  بعضی  استانداری،  مالی  فوتبال، کمک های  و هیئت 
مجلس، شهرداری و سایر همکاری های لجستیکی به وی داده شد 
که هرگز عملی نشد و به همین دلیل مقامات مربوطه در مصاحبه 
خود با رشوه کلامی بیش از حد و اغراق گونه سعی می کردند وی 
را آرام نگه دارند و بعد از زمین گذاشتن سپیدرود توسط کریمی هم 

هرگز تن به مناظره درخواستی با او نداند.
سپیدرود در حالی که می توانست با یک مالکیت معقول در لیگ 
برتر بماند با تصمیم احساسی علی کریمی در حساس ترین شرایط 
یک  با  سوم  بار  برای  آنکه  بدتر  و  شد  تغییر  دچار  مالکیتش  فنی 
قرارداد ترکمن چای گونه و وجود بندهای عجیب و در نظر نگرفتن 
منافع و مصالح باشگاه سپیدرود توسط علی کریمی به کیومرث بیات 

واگذار شد.
قرارداد انتقالی که در 3 سال گذشته مبنای تمام مشکلات سپیدرود 
بوده و موجب شده که هر خریدار جدیدی پس از رویت مفاد آن از 
خرید سپیدرود صرف نظر کند و مانند استخوانی در گلوی این تیم 
گیر کند و جالب اینجاست در حالی که زیر آن قرارداد را نایب رییس 
هیئت فوتبال و معاون وقت اداره کل ورزش و جوانان گیلان امضا 

کردند هرگز در باره علل امضای آن شفاف سازی نکردند.
سپیدرود با همان مالکیت مجهول در دو سال متوالی از لیگ برتر به 
لیگ دسته اول و سپس دسته دوم سقوط کرد و سال گذشته هم در 
لیگ دسته دوم درجا زد و حالا در آستانه آغاز لیگ امسال این زخم 
کهنه سر باز کرده و دارد جلوی ادامه حیات سپیدرود را در فوتبال 
ایران  می گیرد و اگر در مدت زمان باقی مانده ضرب الاجل سازمان 
لیگ به سپیدرود، مشکلات مالکیتی سپیدرود رفع نشود وضعیت این 

باشگاه قدیمی بیش از پیش به هم خواهد ریخت.
سپیدرود به عنوان یکی از معدود تیم های به معنی واقعی خصوصی 
و از قدیمی ترین تیم های فوتبال ایران تنها چند روز فرصت دارد که 
بتواند مشکلاتش را حل کند و در این راه مسئولین سیاسی استان 
گیلان و کلانشهر رشت باید آستین را بالا بزنند و به ویژه که بعد از 
سال ها یک استاندار بومی در گیلان انتخاب شده و شهردار جدید 
نیز از اعضای سابق هیئت مدیره سپیدرود است و هواداران پرتعداد 
و عاشق این تیم انتظار دارند که یک بار برای همیشه مشکلات تیم 

محبوبشان به بهترین شکل ممکن برطرف شود.
خاطره  و  دلچسب  روزهای  ساله اش   53 تاریخ  طول  در  سپیدرود 
انگیزی را برای مردمان گیلان زمین ساخته است و در این روزها که 
نفسش به شماره افتاده نوبت ادای دین مسئولین گیلان به این تیم 
است تا بتوانند شادی را به خانواده های گیلانی باز گردانند که فوتبال 
نخست  سطح  به  شمال  رودخروشان  دوباره  بازگشت  برای  ایران 

لحظه شماری می کند.

مسابقات شطرنج بین المللی جام خزر، یکی از مهمترین رویدادهای 
شطرنجی کشور و تنها رویداد معتبر بین المللی استان گیلان می باشد 
که بعد از 18 دوره پیاپی، سال گذشته به خاطر شیوع گسترده بیماری 
کرونا برگزار نشد، اما اکنون با توجه به حضور دو چهره آشنا یعنی 
حسن تامینی، نماینده ادوار شهرستان رشت در مجلس شورای اسلامی 
و رئیس فعلی فدراسیون شطرنج و حسین میربلوک، رئیس هیئت 
شطرنج استان گیلان و صد البته خواهر زاده گرانقدر تامینی، می تواند 
اجماعی را رقم بزند که منجر به برگزاری باشکوه کاسپین کاپ، بعد از 

یک سال تاخیر گردد.
به گزارش خط اول ورزشی، اگرچه این دایی و خواهرزاده کمتر از چند 
ماه از شطرنجی شدنشان می گذرد اما در اولین برنامه رسمی خود که 
اوایل آبان ماه جاری، تحت عنوان تجلیل از افتخارآفرینان شطرنج 
گیلان برگزار شد، متفق القول از احیای کاسپین کاپ بعد از یک سال 

خبر داده اند.
این خبر خوب در حالی منتشر شد که کرونا ضربه سختی در یکی دو 
سال اخیر، به بخش اقتصادی استان گیلان وارد کرده و یافتن یک 
اسپانسر قدرتمند و ثروتمند برای این رقابت های معتبر، کار سختی 

شده است اما با توجه به ارتباطات و تعاملات گسترده رئیس فدراسیون 
شطرنج و رئیس هیئت، بلاشک هیچ سدی نمی تواند مانع بزرگی برای 

برگزاری یکی از بزرگترین رویدادهای شطرنجی جهان شود.
یکی از مهمترین حسن های این دو نفر این است که هرگز طیف 
در  مرتب  و  ندانسته  خود  مقابل  را  پیشکسوتان  و  مدیریت  قبلی 
تصمیم گیری ها و برنامه ریزی های خود آنان را ورود داده تا از تجربیات 

ارزشمند آنها استفاده نمایند.
 این در حالی است که طبق یک عرف غلط در کشور ما، اغلب مدیران 
جدید، مدیران پیشین را در طیف اپوزیسیون دیده و بی جهت برای خود 
دشمن تراشی می کند، اما خوشبختانه این تامینی و میربلوک چنین 
روحیاتی ندارند و با تعاملاتی که ایجاد کرده اند می توان اتفاقات خوبی 
برای شطرنج کشور و گیلان متصور بود، به خصوص که با تعامل 
خوبی که بین حسین میربلوک رئیس فعلی هیئت شطرنج گیلان و 
کیومرث بیات رئیس پیشین هیئت و بانی اصلی شروع و ادامه جام خزر 
ایجاد شد جامعه شطرنج استان و کشور منتظرند تنها رویداد معتبر بین 
المللی گیلان نیز بعد از یکسال تأخیر یک بار دیگر بر مدار برگزاری قرار 
گیرد تا عنوان قطب شطرنج کشور از جلوی اسم گیلان حذف نگردد.

واز و سقوط ود؛ دو راهی پر سپدر

پاسبان  محسن 
اموزش  رییس کمیته 

انجمن مدیریت 
یران شد ا کار  و  کسب 

طی حکمی از سوی پرویز درگی، رییس انجمن مدیریت کسب و کار ایران، دکتر محسن پاسبان به عنوان رییس کمیته اموزش این انجمن انتخاب شد.
به گزارش خط اول، انجمن مدیریت کسب و کار ایران، از سال 13٧5 به همت جمعي از اساتید و دانشجویان دوره هاي کارشناسی ارشد مدیریت اجرایی دانشکده مدیریت و پشتیباني، با هدف گسترش، 
پیشبرد و ارتقاي دانش مدیریت کسب و کار به منظور توسعه کمی و کیفی نیروهاي متخصص و بهبود بخشیدن به امور آموزشی و پژوهشی در زمینه هاي مربوط به مدیریت کسب و کار تاسیس شده 
است. خدمات انجمن به عنوان یک انجمن غیرانتفاعی و در جهت فعالیت در عرصه مدیریت کسب و کار در زمینه هاي مشاوره، اطلاع رسانی و تحقیق در حوزه مدیریت کسب و کار، در تمامی سطح 

کشور با بالاترین کیفیت ارائه می گردد.
گفتنی است، محسن پاسبان، دکترای تخصصی مدیریت ورزشی، کارآفرین، مولف و مدرس کسب و کار است، وی علاوه بر تاسیس آموزشگاه فنی و حرفه ای، هلدینگ درمپکو و هنرستان تربیت بدنی 

قهرمانان؛ عضو کمیته آموزش فدراسیون ورزشهای سه گانه، فدراسیون گلف و کبدی و مربی بدنساز تیم های ملی می باشد.

فدراسیون فوتبال ایران به  بهانه جریمه و مجازات از سوی فدراسیون 
جهانی فوتبال فیفا ، حاضر نیست اجازه فعالیت تیمی با پیشوند یا 
پسوند »داماش« را بدهد و پسران شهرباران موقتا با نام »نماینده 

گیلان « در قرعه کشی لیگ دسته سوم شرکت می کنند.
به گزارش ایرنا، تیم فوتبال داماش گیلان با خرید امتیاز تیم دسته 
سومی کانیاو اشنویه آذربایجان غربی، در فصل جدید رقابت های 
این لیگ باید حضور یابد و به همین دلیل مسئولان این تیم پس 
از تعیین سرمربی جدید و جذب بازیکنان جدید، چند بازی تدارکاتی 

نیز انجام دادند.
باشگاه  این  مالک  نصیری  داریوش  داماش،  فعالیت  ابتدای  در 
باشگاه داماش برگزید که  به عنوان مدیرعامل  را  ، اسماعیل شاد 
مدیرعامل جدید باشگاه داماش نیز، ابتدا محمد مختاری کاپیتان چند 
سال اخیر تیم را به عنوان سرمربی انتخاب کرد و پس از آن ، فرزاد 

سیری به عنوان سرپرست و مدیر اجرایی داماشی ها برگزیده شد.
پس از مشخص شدن کادر اجرایی داماش، این تیم با چند بازیکن 
سابق باشگاه موفق به تمدید قرارداد شد و همچنین چند بازیکن 
جدید نیز جذب کرد و پس از آن برای هماهنگی بیشتر، تاکنون 2 
بازی تدارکاتی برابر جوانان سپیدرود و ابریشم رشت برگزار کرد که 

در هر 2 دیدار، داماشی ها به پیروزی دست یافتند. 
تیم جوانان  برابر  تدارکاتی خود،  بازی  نخستین  در  داماش گیلان 
سپیدرود رشت قرار گرفت که در نهایت با چهار گل مقابل این تیم به 
پیروزی دست یافت که رضا اعتمادی ، مسعود نوری ، رضا آبسالان 

و سپهر سیمانپور برای تیم داماش گلزنی کردند.

البته محمد مختاری کاپیتان سابق و سرمربی فعلی داماش 
در این دیدار تدارکاتی، قصد شناخت بیشتر از بازیکنان جدید 
تیمش را داشت و این بازی به منظور کسب هماهنگی بیشتر 

بین بازیکنان این تیم برگزار شد.
داماشی ها در دومین دیدار تدارکاتی و آمادگی خود مقابل 
تیم ابریشم رشت که در لیگ برتر گیلان حضور دارد، صف 
آرایی کرد که در نهایت با گل آرمان شکوری با نتیجه یک 
بر صفر حریفش را مغلوب کرد تا داماشی ها در دومین بازی 

تدارکاتی خود نیز پیروز از زمین میدان خارج شوند.
در این دیدار نیز کادرفنی داماش بیشتر از بازیکنان جدید 
خود سود برد و با تعویض های زیاد، سعی داشت تا همه 
بازیکنان در یک بازی تدارکاتی محک بخورند و شناخت 

بیشتری را در زمین بازی با هم داشته باشند.
داماش گیلان برای حضور در مرحله اول رقابت های لیگ 
دسته سوم کشور تاکنون با 18 بازیکن به توافق رسید که از 
این تعداد، ۶ بازیکن جدید و 12 بازیکن از بازیکنان فصل 

گذشته هستند که قرارداد خود را با این تیم تمدید کردند.
شهرداری  فوتبال  تیم  گذشته  فصل  هافبک  گلبرگ  مهرگان 
بندرآستارا، محمدرضا اسماعیل پور هافبک فصل گذشته شهرداری 
بازیکنان  و محمد طالبی  میرپسندیده  میثم  یعقوبی،  فومن، حسام 
فصل  کاپیتان  و  بازیکن  اعتمادی  رضا  و  سپیدرود  گذشته  فصل 
گذشته تیم فوتبال چوکا تالش بازیکنان جدید تیم داماش هستند که 

با عقد قراردادی به این تیم پیوستند.

همچنین مسئولان داماش علاوه بر جذب این بازیکنان جدید، با 12 
بازیکن سابق این تیم نیز به توافق رسیدند تا آنان نیز قرارداد خود را 
با تیم داماش برای فصل پیش رو تمدید کرده تا در رقابت های لیگ 

دسته سوم ، این تیم را همراهی کنند.
محمود توانایی، آرمان آبسالان ، آرمان شکوری ، امیرمحمد طالمی، 
محمدرضا دامادی، مسعود نوری ، پژمان نجات ، سیامک علیزاده، 
عرفان گودرز قلعه نویی، سیامک علیزاده ، راستین خرمدل و امید 
کلانتر چهار بازیکن سابق تیم فوتبال داماش گیلان نیز  قرارداد 

خود را با تیم جدید داماش تمدید کرده بودند 
تا این بازیکنان همچنان با پیراهن داماش به 

میدان بروند.
تیم  امتیاز  با خرید  تیم فوتبال داماش گیلان 
دسته سومی کانیاو اشنویه آذربایجان غربی، در 
فصل جدید رقابت های این لیگ شرکت می 
کند که این تیم باید در مرحله اول رقابت های 
فدراسیون  متاسفانه  اما  یابد.  لیگ حضور  این 
از  مجازات  و  جریمه  به  بهانه  ایران  فوتبال 
حاضر   ، فیفا  فوتبال  جهانی  فدراسیون  سوی 
نیست اجازه فعالیت تیمی با پیشوند یا پسوند 
»داماش« را بدهد و پسران شهرباران موقتا با 
نام »نماینده گیلان « در قرعه کشی لیگ دسته 

سوم شرکت می کنند.
البته فدراسیون فوتبال تاکنون به صورت کتبی 
مخالفت خود با استفاده از نام داماش را اعلام 
نمی کند لیکن باشگاه در صورت عدم موافقت فدراسیثن با حضور 
گیلان«  داماشیان   « نام  از  استفاده  خواهان  داماش،  نام  به  تیمی 

می باشد.
داماش  زیرمجموعه  گیلان«  »داماش  فوتبال  تیم  است  گفتنی 
ایرانیان به دلیل بدهی به مهاجم خارجی خود با حکم قطعی فیفا 
مواجه بوده و »داماش گیلانیان« نیز متعلق به اسماعیل حاجی پور با 

بدهی چند میلیارد تومانی دست و پنجه نرم می کند.

فدراسیون اجازه فعالیت »تیم فوتبال« با نام » داماش « را نمی دهد

برگزاری جام خزر؛ مهمترین مطالبه جامعه شطرنجی کشور از این دو نفر !
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 نیمه دوم آبان 1400
 سال ششم
 شماره 35

خبر

اعتراض کاندیداهای 
هیئت جودو به حضور 

یک چهره جنجالی

پور ایلیا    اشکان 
پاسور لیگ؛ ترین   جوان 
انتظار  در  والیبال گیلان 

یک ستاره

فرماندار رشت ضمن اعلام خبر افتتاح نخستین »کمپ تخصصی تیم 
ملی دوچرخه سواری« در شهرستان رشت، گفت: اولین اقدام برای 
تغییر  افراد جامعه  برای همه  این ورزش  از ظرفیت های  بهره مندی 

نگرش نسبت به ورزش دوچرخه سواری است.
به گزارش دیارمیرزا؛ علی فتح اللهی فرماندار رشت در دیدار با رئیس و 
اعضای هیئت دوچرخه سواری استان و شهرستان رشت که بمناسبت 
ابراز  و  مقدم  خیر  شد، ضمن  انجام  بدنی  تربیت  هفته  رسیدن  فرا 
خرسندی از حضور فعالان حوزه ورزش همگانی اظهار داشت: بر کسی 
پوشیده نیست که ورزش در سطح جامعه چه اتفاقات خوشایند و زیبایی 
را می تواند رقم بزند، اثرات و برکات آن در تمام لایه های جامعه خودش 

را نشان می دهد و اختصاص به همه افراد اجتماع دارد.
وی ضمن بر شمردن اثرات مثبت ورزش در ایجاد سلامتی در جامعه 
افزود: نه تنها ورزش کردن بلکه حتی تماشای آن نیز می تواند شور 
و نشاط را در جامعه ایجاد کند و ناهنجاری ها را در جامعه کاهش 
دهد، همانگونه که در پیروزی های تیم های ملی کشورمان در مسابقات 
بین المللی، شادی هموطنان را شاهد هستیم که این شادی و هیجانی 

را که به جامعه تزریق می شود را با هیچ پولی نمی توان بدست آورد.
ورزش  به  نسبت  نگرش  تغییر  ضرورت  بر  تاکید  با  رشت  فرماندار 
بعنوان ورزشی همگانی خاطرنشان کرد  دوچرخه سواری در جامعه 
یکی  است،  ورزش  یک  اینکه  علیرغم  سواری  دوچرخه  گفت:  و 
بعنوان  که  است  ترافیک  کاهش  در  شهری  محیط  لازمه های  از 
کاهش دهنده آلایندگی، کاهش دهنده هزینه های ناشی از تردد خودرو 

و حفظ محیط زیست محسوب می شود.

ملی  تیم  تخصصی  »کمپ  نخستین  افتتاح  خبر  اعلام  وی ضمن 
دوچرخه سواری« در شهرستان رشت، گفت: در خصوص ورزش اعتقاد 
ما بر این است که تأمین اعتبارات هزینه نیست و نوعی سرمایه گذاری 
است و نشاط ناشی از آن جلوی خیلی از هزینه های اضافی را خواهد 

گرفت.
فرماندار رشت ضمن انتقاد از دریافت هزینه برای ورزش های همگانی، 
گفت: اگر فضاهای دولتی را برای ورزش عموم مردم فراهم نکنیم 

این خودش عین بی عدالتی است؛ در همین رابطه سال گذشته اعتبار 
ورزش شهرستان را نسبت به سال 98 تقریباً دو برابر کردیم، بودجه ای 

که زیبنده شهرستان بعنوان شهر اولین ها نبود.
نماینده عالی دولت در مرکز استان با بیان اینکه بر خود وظیفه می دانیم 
چه  مجموعه ها،  همه  برای  زیرساخت ها  ایجاد  برای  لازم  اعتبارات 
اعتبارات حوزه  ورزشی چه هنری و... را فراهم کنیم، گفت: امسال 
ورزش شهرستان را نسبت به سال 98 هفت برابر و نسبت به سال 

گذشته 4 برابر در نظر گرفته ایم و مبلغ 15 میلیارد و هشتصد میلیون 
اختصاص  شهرستان  ورزش  به  زیرساختی  و  عمرانی  اعتبار  تومان 

داده ایم.
انجام  اللهی به نقش کلیدی مسئولان در فرهنگ سازی برای  فتح 
از فضای  ما مسئولان  اگر  اشاره کرد و گفت:  ورزش های همگانی 
میزان  افزایش  در  اولین کمک  می تواند  خود  کنیم  استقبال  ورزش 

علاقمندی و جذب شهروندان به ورزش های همگانی باشد.
وی به میزبانی شهرستان رشت از مسابقات لیگ برتر دوچرخه سواری 
با حضور دوچرخه سواران یازده استان کشور اشاره کرد و گفت: ما دنبال 
این هستیم که یک کار خوب را خوب اجرا کنیم بنابراین باید برای 

میزبانی با بهترین کیفیت برنامه ریزی لازم صورت گیرد.
فرماندار رشت ضمن درخواست از کلیه عوامل اجرایی مسابقات برای 
برگزاری به نحو احسن مسابقات، گفت: میزبانی این مسابقات نه تنها 
آبروی شهرستان رشت بلکه آبروی استان گیلان است، لذا در این زمینه 
باید کارگروهی تشکیل شده، نیازسنجی ها صورت پذیرفته و اقدامات 

لازم انجام شود.
نماینده عالی دولت در مرکز استان آمادگی خود را بمنظور فراهم آوردن 
زمینه های برگزاری هرچه بهتر میزبانی مسابقات لیگ برتر دوچرخه 

سواری اعلام نمود.
گفتنی است مسابقات لیگ برتر دوچرخه سواری کشور با حضور یازده 
استان، دهم آبان ماه 1400 به میزبانی هییت دوچرخه سواری استان 

گیلان در شهرستان رشت برگزار می شود.

رضا رسولی عضو سابق شورای شهر رشت به عنوان رئیس هیئت 
کوهنوردی و صعودهای ورزشی استان گیلان انتخاب شد، انتخابی 

که بدون چالش هم نبوده است.
شاید عده ای هیئت کوهنوردی را بخاطر نداشتن مسابقات رسمی؛ 
شوند،  قائل  برایش  ارزشی  کمتر  و  دانسته  غیررسمی  تشکیلاتی 
بوده  اینگونه  اخیر  سال های  مدیریت  مدد  به  حداقل  که  روندی 
است، ولی به محض انتخاب رسولی به عنوان رئیس این هیئت، 
انگار جامعه تازه متوجه وجود چنین هیئتی شده است و آنقدر به 

اخبارش ریز شدند که به دستاوردهای نگران کننده ای رسیدند.
دو  دقیقا  کوهنوردی،  جامعه  احتمالی  انگاری  با سهل  مثلًا  اینکه 
سال پیش در مرداد ماه، یک کوهنورد گیلانی که عضو تیم منتخب 
هیمالیانوردی هم بود، جان خود را از دست داده است، کوهنوردی 
با توجه  که تازه سی و سومین بهار عمرش را تجربه می کرد و 
به علاقه و استعدادش می توانست افتخارآفرینی های زیادی برای 

گیلان و ایران به ارمغان بیاورد.
سینا متجدد، در حالی که پس از صعود به یکی از قلل علم کوه 
مازندران، در مسیر بازگشت بود، به خاطر برخورد یک تخته سنگ 

به پایش دچار آمبولی شد و قبل از رسیدن کادر درمان در گذشت.
در حالی که آمبولی یک آسیب دیدگی شایع در ورزش کوهنوردی 
است و می توان با سرعت بخشیدن به روند درمان آن را مداوا 
کرد، ولی همین ساده انگاری باعث شد کسانی که مسئولیت 
داشتند سرعت عمل را از اولویت های خود در آن روز مهم 

و حساس، خارج کنند تا یک جوان رعنا از دست برود و 
خانواده ای داغدار شود.

سینا در قالب باشگاه »خانه کوهنوردان گیلان« 
که  باشگاهی  بود،  شده  صعود  این  عازم 
هیئت  پیشین  رئیس  قامتی  مصطفی 
حسن  آن،  بازرس  گیلان  کوهنوردی 
شکوری رئیس کارگروه هیمالیانوردی 
هیئت کوهنوردی استان ، مدیرعامل 
سروش  محمد  همچنین  و  آن 
رئیس  نیز  اعزامی  تیم  سرپرست 
کوهنوردی  هیئت  انضباطی  کمیته 

استان بوده است.

شاید تا پیش از این کسی با این جدیت، 
دنبال علت و عامل این حادثه نمی 
انتخاب  که  امروز  ولی  گشت، 
در  هیئت  این  شد  باعث  رسولی 
تیررس نگاه های تیزبین مردم 
طیفی  بگیرد،  قرار  رسانه ها  و 
رضا   « کردن  ترند   « مشغول  که 
عنوان  به  مجازی  فضای  در  رسولی 
پاسخگو  باید  هستند،  اشتباهی  رییس 
 20 توانستند  می  درحالیکه  چرا  باشند 
را  ناگوار  اتفاق  یک  جلوی   98 مرداد 

بگیرند، اقدام عاجلی نکردند؟
رسولی  ورود رضا  نیست که  شکی 
کمتر  هیات  به  کمک  برای 
اشتباه  کوهنوردی  یافته  سامان 
هم  پیشتر  وی  است،  بوده 
شده  مرتکب  را  اشتباه  این 

بود و خاست به هیئت کاراته استان کمک کند، ولی رسولی باید 
بداند که او یک استاد دانشگاه است، کسی که متخصص ترافیک 
است، هشت سال عضو شورای شهر بوده و اکنون باید در حوزه 
سیاستگذاری فعال باشد، جایی که ارزش تخصص و تجربه اش را 
بدانند، نه اینکه در هیات هایی ورود کند که تعداد لایقان آن کمتر 

از نالایقان است.
سازمان  رییس  عمران،  دکترای  چرا  معترضیم  ما  همه  که  امروز 
هسته  پزشکی  دکترای  چرا  و  شود  می  کشور  ای  هسته  انرژی 
به رسولی  از همین مسیر  ای می شود شهردار تهران؛ ای کاش 
معترض می شدیم که چرا دکترای ترافیک می شود رییس هیات 
های  ویژگی  ممکن  روش  مشمیزترین  به  اینکه  نه  کوهنوردی؟ 

افراد را دستمایه اعتراض قرار دهیم.
باشند،  پاسخگو  که  است  مدعی  کوهنوردان  این  نوبت  حال 
که  تصمیمی  از  را  رسولی  رضا  دارند  تلاش  امروز  که  همانهایی 
  1398 مرداد   20 بگویند  است  بهتر  کنند؛  پشیمان  است،  گرفته 

دقیقا کجا بودند و چه کاری مهمتر از نجات یک انسان داشتند؟

برای  از سوی فدراسیون  المللی کاراته گیلان که  بین  داور  چهار 
قضاوت در مسابقات انتخابی تیم ملی دعوت شده بودند، شب قبل 

از مسابقات از قضاوت در این رقابتها محروم شدند.
به گزارش خط اول ورزشی، مسابقات انتخابی تیم ملی کاراته در 
رده های سنی نوجوانان، جوانان و امید در بخش پسران روزهای 
در  کشورمان  پرقدرت  حضور  برای  جاری  مهرماه   20 الی   1٧
زنجان  در  قزاقستان،  آسیایی  امارات و مسابقات  مسابقات جهانی 
برگزار شد، اما از خیل عظیم ورزشکاران اعزامی، تنها یک گیلانی 
در رده نوجوانان و سه نفر در رده امید با قرار گرفتن روی سکو، 

توانستند به مرحله بعدی اردوهای تیم ملی راه یابند.
این مهم در حالی بدست آمد که در سالهای اخیر، گیلان همیشه 
به عنوان یک بازوی قدرتمند تیم ملی، نخبگانی مثل سارا بهمنیار، 
فرید  مازیار  ویشگاهی،  زیکساری، جاسم  پور، حامد  سعید حسنی 
خمامی و دیگران را پرورش داده و حتی اولین مقام قهرمانی جهان 
در رشته کومیته را نیز با مسعود رهنما سرمربی گیلانی خود بدست 
آورده است، حال چه روندی در هیات کاراته استان گیلان طی شده 
است که تنها به کسب یکی دو مدل در انتخابی تیم های ملی در 

رده های پایه قناعت کرده ایم.
نقره  مدال  دو  زنجان،  انتخابی  مسابقات  در  گیلان  است،  گفتنی 
 84+ و   -۶0 اوازن  در  نژاد  صفری  محسن  و  ابولفضل  توسط 
 -۶3 در  اکبری  محمدرضا  توسط  برنز  مدال  دو  و  امید  کیلوگرم 
کسب  امید،  کیلوگرم   -٧5 در  ادوس  اروین  و  نوجوانان  کیلوگرم 
کرد و با قرار گرفتن در رتبه یازدهم، به نوعی یکی از بدترین نتایج 

خود را رقم زد.
اما شکست گیلان فقط در بخش ورزشکاران نبوده، بلکه با حذف 
چهار داور بین المللی گیلان از قضاوت در مسابقات انتخابی تیم 
های ملی، کارنامه ضعیف دیگری در تاریخ هیات کاراته گیلان به 
ثبت رسیده است، چراکه شنیده شد حذف این چهار داور گیلانی با 

پیگیری های هیات کاراته استان رقم خورده است.
ماجرا از این قرار است که، پیش از مسابقات هفت داور بین المللی 
از گیلان برای قضاوت در این مسابقات دعوت شدند، اما درحالیکه 
بودند،  مسابقات  این  در  برای حضور  شدن  آماده  حال  در  داوران 
ناگهان شب قبل از مسابقات از سوی کمیته داوران فدراسیون با 
چهار داور به نام های علی اصغر کاظمی، آریامن قویدل، محمدرضا 
آنها می  از  و  گرفته می شود  تماس  گلچینی  و حمیدرضا  کمالی 
خواهند در این مسابقات حضور نیابند. موضوعی که مورد پذیرش 

این داوران قرار نمی گیرد و با پیگیری و اعتراضی که نسبت به این 
موضوع داشتند، مجوز حضور خود را در اخرین لحظه از فدراسیون 
دریافت می کنند اما چون فرصتی برای اعزام باقی نمانده بود، تنها 
دو نفر از این چهار داور به روز نخست مسابقات می رسند که باز در 
کمال تعجب بعد از یک روز قضاوت، مجدد از ادامه قضاوت در این 

مسابقات، بنا به دلایلی نامعلوم، محروم می شوند.
نکته مشترک در خصوص این چهار داور این می باشد که همه آنها 
انزلی هستند، زهرا  آزاد  کاراته منطقه  داوری هیات  عضو شورای 
بندری بحری نایب رییس این هیات نیز ضمن تایید این موضوع، 
به خبرنگار خط اول ورزشی گفت: برای ما هم این موضوع قابل 
هضم نیست، فدراسیون همیشه رابطه خوبی با ما داشته و کمک 
های فراوانی به هیات منطقه آزاد کرده است، اما گاها برخی تماس 
هایی که از هیات کاراته استان گیلان با مسئولین فدراسیون گرفته 

می شود، فضا را کمی به سمت تنش پیش می برد.
دست  ازاد،  منطقه  هیات  تشکیل  ابتدای  همان  از  ما  افزود:  وی 
آنها  اما  کردیم  دراز  استان گیلان  کاراته  هیات  به سمت  دوستی 
با رفتارهای عجیب خود در مسیر برگزاری مسابقات و کلاسهای 
ارتقا و استاژ و یا همین موضوع عدم قضاوت داوران ما در مسابقات 
چالش  دچار  را  استان  کاراته  بلکه  ما،  تنها  نه  ملی،  تیم  انتخابی 
کردند. وجود یک هیات مستقلی مثل منطقه آزاد انزلی می تواند 
به عنوان یک پتاسیل برای رشد و ترقی کاراته گیلان تلقی گردد، 
چراکه ما هم مثل هر استان دیگر دارای سهمیه های جداگانه ای 
برای برگزاری دوره ها یا دعوت به تیم های ملی هستیم که هیات 
کاراته استان گیلان بجای استفاده از این فرصت، با دست خود ان 

را به تهدید تبدیل کرده است.
به  کاراته  المللی  بین  داور  چهار  این  از  یکی  کاظمی  اصغر  علی 
استان  کاراته  هیات  متاسفانه  گفت:  ورزشی  اول  خط  خبرنگار 
گیلان نه تنها هیچگونه همکاری ندارد بلکه سنگ اندازی هایی 
نیز در مسیر توسعه کاراته در استان می کند، برای نمونه وقتی از 
را  گیلان  المللی  بین  داوران  شدن  گذاشته  کنار  علت  فدراسیون 
رییس  با  استان  کاراته  هیات  رییس  شد  عنوان  صریحا  پرسیدم، 
رییس  است،  داشته  درخواستی  چنین  و  گرفته  تماس  فدراسیون 
کمیته داوران فدراسیون هم پاسخ غیرقابل قبولی داد و گفت که از 
هر استان باید چهار داور دعوت می شدند و حواسش نبود و هفت 
داور  به حذف چهار  بنابراین مجبور  را دعوت کرد  از گیلان  داور 
گیلانی شده است. البته من به اقای آشوری نایب رییس فدراسیون 

نیز معترض شدم، که ایشان قویا گفت چنین چیزی مورد تایید ما 
نیست و هر چهار داور در زنجان حضور یابند. از همین رو من به 
اتفاق اقای قویدل خود را به مسابقات رساندیم اما اقایان کمالی و 
گلچینی حاضر به پذیرش شرایط موجود نشدند و نیامدند که فکر 
می کنم کار خوبی هم کردند چون دو نفری که در زنجان حاضر 
شدیم نیز بعد از پایان روز اول عذر ما را خاستند، اگرچه به طور 
رسمی دلیلی عنوان نکردند ولی شاید مصاحبه من علیه وضعیت 

کاراته در گیلان، دلیل  آن بوده باشد.
نیز  انزلی  آزاد  منطقه  کاراته  هیات  داوران  شورای  عضو  که  وی 
هست، ادامه داد: درحالیکه رییس کمیته داوران فدراسیون عنوان 
کرد باید از هر استان فقط چهار داور در مسابقات حاضر می شد 
اما با حذف ما چهار داور اسیایی که از هیات منطقه ازاد انزلی امده 
بودیم چهار داور درجه ملی دیگر از گیلان را به مسابقات دعوت 

کردند، پس ظاهرا مشکل فقط داوران منطقه آزاد انزلی بودند.
محمدرضا کمالی دیگر داور اسیایی گیلان نیز در این خصوص به 
استان  کاراته  هیات  رسالت  مگر  ورزشی گفت:  اول  خبرنگار خط 
چرا  نیست؟  ورزشی  رشته  این  گسترش  و  کاراته  ورزش  تقویت 
رویداد  هیچ  در  گذشته  سال  دو  در  استان  ارشد  داوران  از  نیمی 
کاراته استان گیلان در لیست هیات کاراته قرار نگرفتند؟ چرا تعداد 
زیادی از داوران آسیایی و ممتاز کاراته در هیچ مسابقه ای دعوت 
رشته  در  داور  و  مربی  و  ورزشکار  همه  این  حذف  آیا  نمیشوند؟ 
مربیان  از  بسیاری  چرا  نمی باشد؟  گیلان  ورزش  ضرر  به  کاراته 
کاراته گیلان با هیات کاراته استان همکاری ندارند؟ البته همیشه و 
در همه ادوار مربیان و داورانی هستند که از عملکرد مسئولین گله 
مند و ناراضی میباشند ولی آیا در هیچ دوره ای شدت حذف کردن 

کاراته کاران و نارضایتی ها به این حجم رسیده بود؟
نمی  به همینجا ختم  کاراته گیلان  اما چالش خود خاسته جامعه 
شود؛ وقتی جمعه گذشته در سالن ورزشی هشت دی رشت رقابت 
در  ملی  تیم  انتخابی  مسابقات  همین  برای  استان  انتخابی  های 
جریان بود، ناگهان کمیته برگزار کننده مسابقات یک کاراته کا 15 
ساله را که آماده رقابت بود از روی تاتامی خارج کرده و در حالیکه 
حضور داشت، با کیکن کردن وی )حذف کردن ورزشکار به علت 
حرکت  این  که  شدند  مسابقات  این  در  از حضورش  مانع  غیبت( 
لطمه جبران ناپذیری را در روحیه این ورزشکار نوجوان زده است. 
علی غلامی این نوجوان 15 ساله به خبرنگار خط اول ورزشی می 
گوید: من هفته قبل در رقابتهای انتخابی منطقه آزاد انزلی برای 
مسابقات انتخابی تیم ملی شرکت کردم و نتوانستم در دیدار نهایی 
را درخود می  پتانسیل  توان و  این  از همین رو چون  پیروز شوم، 
دیدم خود را به مسابقات انتخابی هیات کاراته گیلان رساندم که 
متاسفانه در لحظه اخر من را کیکن کردند و دلیلشان این بود که 

من در مسابقات انتخابی منطقه آزاد انزلی شرکت داشتم. 
زهرا بندری نایب رییس هیات کاراته منطقه آزاد انزلی هم از این 
موضوع ابراز تاسف کرد و گفت: دقیقا چند روز قبل تر از این اتفاق 
مسابقات انتخابی دختران را برگزار کردیم و چون مسابقات انتخابی 
دختران هیات کاراته استان زودتر برگزار شده بود، ما پذیرای جمعی 
از کاراته کاهای دختر استان بودیم که نتوانستند در استان سهمیه 
کسب کنند و امده بودند تا شانس خود را در انتخابی منطقه آزاد 
مسابقات  در  ما  پسر  نوجوان  ورزشکار  وقتی  اما  بیازمایند،  مجدد 
انتخابی استان شرکت کرده با یک حرکت بسیار زشت و عجیب، 

وی را کیکن کردند و تمام انگیزه قهرمانی را از این پسر گرفتند.
یقینا منطقه آزاد انزلی تافته جدابافته ای از سرزمین گیلان نیست 
و استقلال از هیات های ورزشی اش از هیات های استان گیلان، 
باید به عنوان یک فرصت نگریسته شود نه اینکه موجبات دشمنی 
و تفرقه را بوجود بیاورد. این موضوعی است که هیات کاراته گیلان 
باید قدر آن را بداند نه اینکه با دست خود این پتانسیل بالقوه را 

کیکن کن.
گفتنی است مسابقات جهانی کاراته در سال 2021 روز های 25 
الی30 آبان ماه در امارات و مسابقات آسیایی کاراته روز های 28 
کاراته  اگر  و  شود  می  برگزار  قزاقستان  در  ماه  دی  یک  الی  آذر 
باشد،  نداشته  آن  از  سهمی   ) بهمنیار  سارا  از  غیر  به   ( گیلان 

مسئولین هیات کاراته گیلان نباید خود را ببخشند.

سه تن از کاندیداهای مجمع انتخاباتی هیئت 
و  ورزش  کل  اداره  به  نامه ای  طی  جودو، 
وضعیت  بررسی  خواستار  استان،  جوانان 

پرابهام یکی دیگر از کاندیداها شدند.
این فرد  اول ورزشی، ظاهراً  به گزارش خط 
که سابقه ریاست هیئت جودو را نیز در کارنامه 
مجمع  برگزاری  از  بعد  روز  چند  تنها  دارد، 
کمی  و  کرد  بازنشسته  را  خود  انتخاباتی، 
بعدتر بر خلاف عرف معمول در هیئت های 
هیئت،  منافع  گرفتن  نظر  در  بدون  ورزشی، 
اقدام به استخدام خود در هیئت جودو نموده 
دستمزد  و  بیمه  لیست  صدور  به  مبادرت  و 
برای خود کرده است و چون طبق قانون، این 
امر برای افراد بازنشسته غیر قانونی میباشد، 
سازمان تامین اجتماعی اقدام به تعلیق حقوق 

بازنشستگی فرد مذکور کرد.
و  نموده  پیشدستی  هیات،  رییس  این  اما 
رسماً  آمده  بوجود  تعلیق  از  را  خود  رضایت 
به تامین اجتماعی اعلام کرد تا بتواند با دور 
در  بازنشستگان  بکارگیری  منع  قانون  زدن 
هیات های ورزشی امکان نامزدی مجدد خود 
برای شرکت در انتخابات ریاست هیئت های 
در  ظاهراً  که  امری  نماید،  فراهم  را  ورزشی 

حال حاضر اتفاق نیز افتاده است.
لازم به ذکر است، از منظر حقوقی کلیه اسناد 
و مدارک تعهد آور که بار مالی و حقوقی دارد 
دارای  و  برسد  رئیسه  هیئت  اطلاع  به  باید 

مصوبه رسمی باشد.
مصوبه  جودو،  هیات  رییسه  هیات  اگر  حال 
جدی  سوال  داشته،  راستا  این  در  قانونی 
مطرح است که بر اساس کدام منطق عقلی و 
مالی هیئت باید اقدام به استخدام یک رئیس 
دارای  که  هیاتی  رییس  آنهم  نماید  هیئت 
استدلال  واقعا  میباشد،  بازنشستگی  حقوق 
با  بوده،  چه  خصوص  این  در  رئیسه  هیئت 
توجه به اینکه اعزام ها و اردو های قهرمانی 

هزینه های گزاف دارد.
اما اگر هیئت رئیسه دارای چنین مصوبه ای 
نیست که این امر یک تخلف آشکار از حدود 
تعارض  دارای  و  هیئت  رئیس  اختیارات  و 
اختیارات  از  شخصی  استفاده  سو  و  منافع 

میباشد.
تاکنون در هیچ هیات ورزشی   چنین عملی 
و  بهت  موجبات  و  نبوده  سابقه  به  مسبوق 
برداشته  در  را  کشور  ورزشی  جامعه  ناباوری 

است.
سنتی،  به صورت  و  عرفا  ها  هیئت  تمام  در 
های  ستون  از  یکی  هیئت  روسای  همیشه 
اسپانسرینگ  و  مالی  منابع  تامین  اصلی 
هیئت ها بوده و این از معدود مواردی است 
برای  مالی  تامین  جای  به  هیئت  رئیس  که 
و  نموده  خود  هیئت  جیب  در  دست  هیئت، 

حقوق بگیر آن میباشد.
البته از زمان تشکیل هیئت جودو به ریاست 
این فرد دو مجمع عمومی سالیانه نیز برگزار 
اصلی  ماموریت  که  انجایی  از  است  گردیده 
مجمع بررسی عملکرد مالی سال قبل و ارائه 
برنامه های سال اتی میباشد متاسفانه گزارش 
و  نگردیده  ایشان در مجمع عنوان  استخدام 
نیز  بازرسی  و  کل  اداره  ممیزهای  همچنین 
گزارشی از این عملکرد به رده های نظارتی 
و مدیریتی بالاتر ارائه ننموده اند و مدیرکل 
ورزش و جوانان و همچنین ریاست فدراسیون 
از این سوء استفاده و تخلف اطلاعی نداشته 
مراتب  مجهول  گزارشی  مبنای  بر  و  اند 
این  اند که  تایید نموده  را  گزارش خزانه دار 
امر نیاز به بررسی نهادهای نظارتی بالاتر را 

می طلبد.
گفتنی است، این تخلف آشکار از دید سه تن 
از نامزدان انتخاباتی مصون نمانده و جملگی 
ای  نامه  طی  را  خود  اعتراض  مراتب  آنان 
استان  جوانان  و  ورزش  کل  اداره  به  رسمی 

اعلام نمودند.

افتتاح نخستین »کمپ تخصصی تیم ملی دوچرخه سواری« در رشت

در پی حاشیه سازی علیه رضا رسولی؛ 
کوهنوردان مدعی گیلان، 20 مرداد 1398 کجا بودند ؟ 

ایلیا اشکان پور پاسور 14 ساله تیم آینده سازان رشت که والیبال گیلان از او در آینده بیشتر خواهد شنید.
به گزارش خط اول ورزشی، رقابت های لیگ برتر والیبال بزرگسالان گیلان، امسال بعد از دو سال وقفه بخاطر کرونا، با نظم و هیجان هرچه بیشتر برگزار شد، رقابت هایی که در دل آن 

جوانان و نوجوانان زیادی پا به عرصه قهرمانی والیبال گذاشتند.
اگرچه این رقابتها برای دومین بار با قهرمانی تیم شهر ابریشم لاهیجان به پایان رسید، اما وجود تیم هایی مثل آینده سازان رشت بخاطر بهره گیری از والیبالیست هایی که شاید هنوزعنوان 

نونهال و نوجوان را دارند از حساسیت و هیجان زیادی برخوردار بود.
یکی از این چهره ایلیا اشکان پور پاسور 14 ساله تیم آینده سازان رشت است که فرهاد صبوری مربی وی، از این پاسور به عنوان سعید معروفی دیگر یاد می کند که والیبال گیلان انتظارش 

را می کشد.
ایلیا که سال سوم راهنمایی را پشت سر می گذارد سال 138۶ در یک خانواده ورزشکار متولد شد و پدرش حسین اشکان پور  یکی از پیشکسوتان تیم فوتبال سپیدرود رشت می باشد. 

امید است، مربیان و دست اندرکاران هیئت والیبال گیلان با بها دادن به این نوجوانان آینده دار، مسیر توسعه این رشته ورزشی را هم برای استان و هم برای این ورزشکاران ترسیم کنند.

کاراته گیلان رقم خورد  ــج  نتای از بدترین  یکی 

وقتی کاراته گیلان کیکن می کند !



» مندرجات لزوما برتابنده دیدگاه نشریه نیست « 
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دوهفته نامه  اجتماعی . ورزشی

مشاور رییس جمهور و دبیر شورایعالی مناطق آزاد تجاری ـ صنعتی و ویژه اقتصادی 
کشور چهارشنبه 28 مهرماه در دومین سفر استانی خود به مناطق آزاد کشور به 

منطقه آزاد انزلی سفر کرد.
به گزارش خط اول و به نقل از مدیریت روابط عمومی و امور بین الملل سازمان 
منطقه آزاد انزلی؛ دکتر سعید محمد در جلسه شورای اداری سازمان منطقه آزاد 
امام جمعه  و  نمایندگان مجلس  و  استانی  از مدیران  تعدادی  با حضور  انزلی که 
شهرستان بندرانزلی برگزار شد با تأکید بر نقش مهم این منطقه در اقتصاد ملی بیان 
کرد: منطقه آزاد انزلی کوچکترین منطقه آزاد کشور می باشد اما دارای توانمندی 
و ظرفیت زیادی است و با توجه به موقعیت جغرافیایی ممتاز آن سرمایه گذاران 

خارجی و داخلی زیادی در این منطقه سرمایه گذاری داشته اند.
وی با بیان اینکه تمامی اراضی منطقه آزاد انزلی به بخش تولید و تجارت واگذار 
شده، گفت: منطقه آزاد انزلی برای قرارگیری بر روی ریل توسعه و تحقق انتظارات 

صادراتی نیازمند گسترش اراضی است.
دبیر شورایعالی مناطق آزاد و ویژه اقتصادی تصریح کرد: در شرایط سخت اقتصادی 
کنونی کشور، مناطق آزاد تجاری و صنعتی باید موتور محرکه توسعه و به عنوان 

تأمین کننده نیازهای کشورمان عمل نموده و به جایگاه اصلی خود بازگردند.
وی با بیان اینکه مناطق آزاد باید بر اساس ظرفیت ها شناسایی و طبق توانایی های 
موجود هدف گذاری شوند و برنامه های کوتاه مدت، میان مدت و بلند مدت داشته 
باشد؛ اضافه کرد: قوانین مالیاتی، ارزش افزوده، گمرکی و همچنین بروکراسی اداری 
از دیگر مشکلات مناطق آزاد است و با عنایت به اینکه مردم و فعالان اقتصادی 

دغدغه مند می باشند، وظیفه ما پیگیری این مشکلات است.
مشاور رییس جمهور منطقه آزاد انزلی را کوچکترین منطقه آزاد کشور عنوان کرد 
و گفت: این منطقه اگرچه کوچک اما ظرفیت بسیار بالا و سرشاری دارد و یکی از 
بزرگترین ظرفیت های آن بندر کاسپین و کریدور لجستیکی شمال-جنوب است 
که با توجه به مسائل موجود در ناحیه قفقاز، اهمیت این مسیر ترانزیتی مهم بین 

المللی دوچندان شده است.
دکتر سعید محمد بر لزوم تسریع در عملیات تکمیل اسکله های بندرکاسپین تأکید 
کرد و افزود: این بندر مشکلات زیادی در اجرای بازوی غربی دارد که اصلاح آن 
زمان بر بوده و باید در دستور کار قرار گیرد تا زیرساخت های این کریدور راه اندازی 

شود.
سردار محمد همچنین در نشست با سرمایه گذاران و فعالین اقتصادی منطقه آزاد 
انزلی در خصوص مهمترین مسائل و مشکلات مناطق آزاد و منطقه آزاد انزلی به 

بحث و تبادل نظر پرداخت.
مشاور رییس جمهور با قدردانی از تمام دبیران و مدیران سابق مناطق آزاد و اظهار 
نظرهای صورت گرفته از سوی بخش خصوصی در این نشست تصریح کرد که 
درب اتاق وی به روی فعالین اقتصادی همیشه گشوده است، اظهار داشت: علی 
رغم اینکه در رسیدن به برخی شاخص ها و اهداف به موفقیت نائل نشده ایم، اگر 
حس می شود در برخی موارد به مناطق آزاد ظلم شده است به دلیل عدم تحقق سند 
عملیاتی و اجرایی اقتصاد مقاومتی است که توسط رهبر معظم انقلاب به درستی 

تبیین و ابلاغ شده است. 
وی با اشاره به اینکه پیشران تحولات جدی اقتصادی کشور در سطح ملی و بین 
المللی معطوف به مناطق آزاد است،موضوعی که در سطح جهانی نیز میان مناطق 
آزاد موفق قابل ارزیابی می باشد، به تجزیه و تحلیل مسائل و مشکلات موجود 
پرداخت و گفت: عدم وجود راهبرد عملیاتی در مناطق آزاد که باعث شده مزیت های 
نسبی و رقابتی جهت انتخاب طرح های سرمایه گذاری که بیشتری سود،صادرات و 
اشتغالزایی برخوردار می باشد لحاظ نگردد؛ نبود سند و نقشه راه جهت اعمال در هر 

منطقه آزاد به بی برنامه و عمل براساس عامل خارجی نه راهبرد منجر شده است.
دبیر شورایعالی مناطق آزاد و ویژه اقتصادی مناطق آزاد را مدل طرح های توسعه 
ای و هوشمند سازی کشور قلمداد کرد و با اشاره به ظرفیت های منطقه آزاد انزلی 
و سایر مناطق در حوزه های کشاورزی و شیلاتی راهکار پیش روی را مدل خوشه 
ای و شهر غذای)food city( اعلام و با تبیین این دو مدل فعالیت تجاری سازی 
حوزه های مرتبط با کشاورزی اضافه کرد: متأسفانه از ظرفیت های مختلف صنعت 
گردشگری همچون توریسم سلامت،تجاری،دانشجویی-علمی و ورزشی در مناطق 
آزاد مغفول مانده و این در حالی است که از ظرفیت برگزاری جام جهانی در قطر 

توسط مناطق آزاد کیش،قشم و اروند بهره برداری خواهد شد.
وی از تشکیل کارگروه ایجاد بانک آف شور در مناطق آزاد با حضور نمایندگان 
بانک مرکزی بعد از اخذ مجوزهای لازم از معاون اقتصادی رییس جمهور و رییس 
کل بانک مرکزی خبر داد و افزود: از سوی دیگر در زمینه ارزهای دیجتالی با توجه 

به راهبرد جدید کشور به منظور ایجاد ارز دیجیتال ملی و تالار بورس بین المللی 
مناطق آزاد که به صورت ارزی فعالیت می کند توافق های خوبی با نهادهای ذی 
را به هویت و کارایی اصلی خود  آزاد  ربط صورت گرفته محورهایی که مناطق 

بازمی گرداند.
مشاور رییس جمهور در امور مناطق آزاد به نقد و بررسی مسائل و مشکلات مناطق 
در عرصه اجرای قانون و مقررات مناطق آزاد پرداخت و قوانین خلق الساعه را که 
باعث ایجاد شوک برای فعالین اقتصادی می شود را اقدامی غیر قانونی و خلاف 
شرع ارزیابی کرد چراکه برخلاف قول و وعده قانونی مندرج در قانون مترقی مناطق 

آزاد و آئین نامه های مرتبط با آن است.
و  بیشتر سرمایه گذاران  تر و همراهی  برخورد جدی  دکتر سعید محمد خواستار 
بدنه مدیریتی مناطق آزاد ودبیرخانه شد و افزود: جزیره ای عمل کردن هر یک از 
مناطق آزاد و عدم ایفای نقش محوری و هماهنگ کننده از سوی دبیرخانه از دیگر 

مشکلات در مسیر اجرای قانون در هر منطقه ارزیابی می شود.
حضور  با  هفتم  برنامه  برای  آزاد  مناطق  قانونی  مسائل  کارگروه  تشکیل  از  وی 
نمایندگانی از مرکز پژوهش های مجلس،معاونت اقتصادی رییس جمهور و وزارت 
اقتصاد در دبیرخانه شورایعالی خبر داد و گفت: باید جایگاه دبیرخانه بالاتر از وضعیت 
کنونی خود باشد تا از طریق حضور در جلسات هیأت دولت با خرد جمعی و در عالی 

ترین سطح مدیریتی کشور مسائل مناطق مورد پیگیری قرار گیرد.
دبیر شورایعالی مناطق آزاد و ویژه اقتصادی به لزوم کار رسانه ای جهت تبیین 
فرصت ها،مزیت ها،چالش ها و عملکرد مناطق آزاد و ویژه اقتصادی در عرصه 
ملی و بین المللی برای کشورمان تأکید کرد و خواستار توجه ویژه مناطق به مباحث 

فرهنگی و اجتماعی در ارتباط با بومیان مناطق آزاد شد. 
مشاور رییس جمهور با بیان اینک منطقه آزاد انزلی دارای ظرفیت های ویژه ای 
است که مهمترین آنها در مباحث لجستیک و ترانزیت می باشد به بررسی مزیت 
ها و فرصت های کریدور شمال-جنوب پرداخت و اظهار داشت: هم اکنون از مسیر 
۶50 کیلومتری راه آهن چابهار به زاهدان 350 کیلومتر ریل گذاری شده و مابقی 
نیز در حدود ۶0 درصد پیشرفت فیزیکی دارد و همین مسئله در ارتباط با توسعه بندر 
چابهار در حال انجام است اما متأسفانه مسیر 34 کیلومتری اتصال ریل به منطقه 
آزاد انزلی با پیشرفت ناچیزی در حال ساخت بوده و این در حالی است که نیمه دوم 

سال در انزلی با شرایط آب و هوایی خاص آن را نیز در پیش روی داریم.
وی به انتقاد از طراحی و اجرای موج شکن های مجتمع بندری کاسپین پرداخت 
و با تأکید براینکه با نگاه ویژه به احقاق حقوق بیت المال از مقصر یا مقصران این 
خسران در هر سطحی خواهیم پرداخت و علاوه بر برخورد راهکار برون رفت نیز 
از  برداری حداکثری  بهره  به  نسبت  با عزم جدی  باید  افزود:  احصاء خواهد شد، 
ظرفیت های ترانزیتی،درآمدی و اشتغالزایی فعال سازی کریدور شمال-جنوب اقدام 
کنیم، و این تصمیم جدی میان دو کشور ایران و روسیه وجود دارد به ویژه که در 
سند راهبری 2030 روسیه حجم ترانزیت 25 میلیون تن را هدفگذاری کرده است.

مهندس علی اوسط اکبری مقدم، رییس هیأت مدیره و مدیرعامل سازمان منطقه 
آزاد انزلی نیز در این نشست از جذب 24۶ میلیون دلار طرح سرمایه گذاری در 
منطقه متبوع خود خبر داد و اضافه کرد: در حوزه زیرساختی بعد از طرح ملی اتصال 
این منطقه به خط ریل سراسری که تا پایان سال مورد بهره برداری قرار می گیرد، 
هم اکنون در بندر کاسپین 4 پست اسکله فعال و دو پست اسکله در حال احداث 

وجود دارند که ساخت یک پست اسکله رو رو از اهمیت بیشتری برخوردار است.
وی با بیان اینکه به منظور توسعه فعالیت شرکت های فناور و نو آور عملیات ساخت 
سومین شهرک صنعتی منطقه آزاد انزلی آغاز می شود افزود: از سوی دیگر در زمینه 
توسعه زیر ساخت های گردشگری توسط بخش خصوصی برنامه های متعددی در 

حال احداث می باشد.
برنامه ریزی ها و  با  پایان تصریح کرد:  انزلی در  آزاد  مدیرعامل سازمان منطقه 
پیگیری های صورت گرفته تا پایان سال 28 پروژه با اعتبار بیش از 1380 میلیارد 

تومان مورد بهره برداری قرار می گیرد.
گفتنی است »سعید محمد« در این سفر دو روزه علاوه بر بازدید از پروژه های راه 
آهن رشت ـ کاسپین در ایستگاه جیرده به پیر بازار، مسیر اتصال راه آهن در محدوده 
منطقه آزاد انزلی و داخل بندر، اسکله رو ـ رو و موج شکن غربی بندر کاسپین و 
همچنین بازدید از مجموعه در حال ساخت تفریحی ـ گردشگری پارک آبی و دو 
واحد تولیدی در شهرک صنعتی شماره یک و کلنگ آغاز عملیات اجرایی شهرک 
صنعتی شماره 3، دیدارهایی را نیز با حضرت آیت الله فلاحتی نماینده ولی فقیه در 
گیلان و امام جمعه رشت، دکتر ارسلان زارع استاندار وقت گیلان و سردار عبدالله 

پور فرمانده سپاه قدس گیلان داشتند.

مشاور رییس جمهور و دبیر شورایعالی مناطق آزاد و ویژه اقتصادی مردم گیلان را مستحق بهره مندی از زیرساخت ها و امکانات 
رفاهی،خدماتی،اقتصادی بیشتر و توسعه یافته تر عنوان کرد و افزود:راهبرد دبیرخانه مناطق آزاد بازگرداندن این مناطق به جایگاه و 

مسیر اصلی خود به منظور افزایش میزان تولید و صادرات است ...

ــفر مشاور رییس جمهور منطقه آزاد انزلی دومین مقصد س
اراضی است نیازمند گســترش  انزلی  آزاد  ســردار محمد: منطقه 

ــازی شود الگوس آزاد  در مناطق  الکترونیک  تجارت 

86 سـال
مدیریت گیلان


